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مشاور مدیرعامل سازمان خصوصی سازی  خبرداد

واگذاری چهارشرکت به بخش خصوصی واقعی
مشاور مدیرعامل سازمان خصوصی سازی از برگزاری مزایده واگذاری چهار 
شرکت دیگر به بخش خصوصی واقعی در عصر روزدوشنبه)دیروز( خبر داد و گفت: 
شرکت »پتروشیمی دماوند« پس از چندین بار مزایده ناموفق، با قیمت پایه حدود 

هشت هزار و 270 میلیارد ریال عرضه شد و به فروش رفت. 
»سیدجعفر سبحانی« افزود: عصر روز سه شنبه مزایده شرکت های پتروشیمی 
دماوند،فرآوری مواد پروتئینی اهواز، تولیدی ادوات کشاورزی اراک و بهره وری کانال 

های آبیاری و زهکشی میناب رود، در سازمان خصوصی سازی برگزار شد.
به گفته این مقام مسوول، برای هر یک از این شرکت ها فقط یک نفر در مزایده 
حضور داشت که همان افراد به عنوان برنده اعلام شدند.وی اظهار داشت: شرکت 
پتروشیمی دماوند پس از چندین بار مزایده ناموفق با قیمت پایه حدود هشت هزار 
و 270 میلیارد ریال عرضه شد که دولت در آن 80 درصد سهم داشت و به همان 
قیمت فروش رفت.سبحانی اظهار داشت: شرکت فرآوری مواد پروتئینی اهواز با 
قیمت 10 میلیارد ریال، تولیدی ادوات کشاورزی اراک با قیمت حدود 6 میلیارد و 
800 میلیون ریال و شرکت چهارم با قیمت یک میلیون و 500 هزار ریال )150 
هزار تومان( به فروش رفت. وی خاطرنشان کرد: هرچند قیمت پایه شرکت چهارم 
از لحاظ ریالی بسیار پایین بود، ولی از نظر قانونی سازمان خصوصی سازی متولی 
واگذاری سهام آن است. مشاور مدیرعامل سازمان خصوصی سازی با تاکید بر اینکه 
هر چهار شرکت توسط بخش خصوصی واقعی خریداری شدند، تصریح کرد: بجز 
شرکت چهارم که به صورت نقدی خریداری شد، شرکت پتروشیمی دماوند با حصه 
نقدی 10 درصدی و بازپرداخت 10 ساله، شرکت فراوری مواد پروتئینی اهواز با 
حصه نقدی 10 درصد و بازپرداخت سه ساله و شرکت تولیدی ادوات کشاورزی 
اراک با حصه نقدی 15 درصد و بازپرداخت دو ساله به فروش رفت. حصه نقدی 
مبلغی است که برندگان مزایده باید در ابتدا و پیش از انعقاد قرارداد پرداخت کنند.

** مزایده سوم جایگاه های سوخت
این مقام مسوول در ادامه با اشاره به تجربه موفق برگزاری دو مزایده جایگاه های 
سوخت در 15 شهریورماه و 22 آذرماه گذشته، گفت: مزایده سوم جایگاه های 
سوخت در 24 بهمن ماه جاری برگزار می شود که در آن 60 جایگاه عرضه خواهند 
شد. به گفته سبحانی، قیمت پایه مجموع این جایگاه های سوخت سه هزار و 800 
میلیارد ریال است که در 13 استان به مزایده گذاشته می شود.این مقام مسوول، در 
این مزایده 15 جایگاه در شهر تهران، 14 جایگاه در استان خوزستان، هشت جایگاه 
در استان هرمزگان، پنج جایگاه در استان آذربایجان غربی و پنج جایگاه در استان 
فارس و در سایر استان ها یکی دو جایگاه به فروش گذاشته می شوند. وی ادامه داد: 
حصه نقدی در نظر گرفته شده برای همه این جایگاه ها 30 درصد است و اقساط 
85 درصد آنها در دوره های زمانی سه یا چهار ساله و 15 درصد دیگر در دوره 
زمانی دو ساله بازپرداخت می شود.به گزارش ایرنا، در بزرگترین واگذاری سازمان 
خصوصی سازی در سال جاری در پانزدهم شهریورماه، مزایده 100 جایگاه سوخت 
به انجام رسید و در مجموع 333 پاکت پیشنهاد قیمت رسید. ارزش واگذاری ها 

در این مزایده تاریخی نزدیک به 3500 میلیارد ریال )350 میلیارد تومان( بود.
در دومین مزایده بزرگ جایگاه های سوخت کشور در سال جاری از مجموع 40 
جایگاه در نظر گرفته شده در 14 استان، 25 جایگاه در 11 استان به فروش رفت.

پیشتر »میرعلی اشرف عبدالله پوری حسینی« رییس کل سازمان خصوصی سازی 
کشور اعلام کرده بود، واگذاری های انجام شده در طول 15سال گذشته در این 
سازمان در مجموع به ارزش 1420 میلیارد ریال بوده که از جمله در قالب واگذاری 

به عموم مردم، رد دیون و سهام عدالت صورت گرفت.

ساز عیدی 770 هزارتومانی با بازار شب عید کوک نیست

لزوم توجه به ارتقای معیشت بازنشسته ها 

عضوکمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: میزان عیدی کارمندان و 
بازنشسته ها 770 هزارتومان اعلام شده، این درحالی است این میزان عیدی نمی 

تواند نیاز مالی خانوارها را برای خرید شب عید تامین کند.  
حمدالله کریمی ، با انتقاد از پایین بودن میزان عیدی کارمندان گفت:هرساله در 
آستانه آغاز سال جدید،مبالغی عیدی به کارکنان دستگاه ها و همچنین کارگران، 

کارمندان و بازنشسته ها پرداخت می شود.
نماینده مردم شهرستان بیجار گروس درمجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
محاسبه میزان عیدی کارگران و کارمندان چارچوب خاصی دارد،اما باید پذیرفت 
نرخ های بالای تورم درچند سال گذشته باعث شده قدرت خرید خانواده ها کاهش 
یابد،براین اساس مطلوب است دولت میزان عیدی را بالاتر از ارقام مطرح شده در 

رسانه ها، تعیین کند. 
 این نماینده مردم درمجلس دهم افزود:در رسانه ها میزان عیدی کارمندان و 
بازنشسته ها 770 هزار تومان تعیین شده،این درحالی است این میزان عیدی نمی 

تواند نیاز مالی خانوارها را برای خرید شب عید تامین کند.
کریمی افزود:باید مسئولان واقعیت های اقتصادی جامعه را درک کنند و تلاش 
شود سطح رفاه خانوارها افزایش یابد. وی ادامه داد:دربرخی دستگاه ها علاوه بر 
عیدی،مبالغی نیز به عنوان پاداش آخرسال پرداخت می شود؛این درحالی است 
بازنشستگان و کارکنان سایر دستگاه ها از این مزایا محروم هستند. عضوکمیسیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی تصریح کرد:دولت حداقل باید تلاش کند میزان 
عیدی بازنشستگان و کارکنان دستگاه هایی را که از مزایای کمی برخوردارند بالا 

تعیین کند.

معاون زنگنه ؛ 

ایران از ترکمن  گاز شکایت می کند
معاون وزیر نفت با بیان اینکه ایران بزودی از شرکت ترکمن گاز ترکمنستان به 
دلیل قطع صادرات گاز شکایت می کند،همچنین گفت: ایران متعهد شد که 1.۹ 

میلیارد دلار غرامت به ترکیه پرداخت کند. 
حمیدرضا عراقی دیروز در نشستی خبری گفت: برخلاف صورتجلسه ای که 
در روزهای پایانی سال 2016 میلادی بین شرکت ملی گاز ایران و ترکمن گاز 
ترکمنستان امضاء شده بود، اما در نخستین روز سال 2017 میلادی، ترکمنستان 

صادرات گاز به ایران را متوقف کرد.
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران با اعلام اینکه ترکمنستان با وجود ادعای اختلاف 
حساب اقدام به قطع صادرات گاز به ایران کرده بود، تصریح کرد: ترکمن ها تاکنون 
حاضر به انجام مذاکره و شفاف سازی در مورد حجم و میزان اختلاف حساب با 
شرکت ملی گاز ایران نکرده و برخلاف مفاد قراردادی، اقدام به قطع صادرات گاز 

کرده است.
معاون وزیر نفت با تاکید بر اینکه هم اکنون با وجود توقف واردات گاز از 
ترکمنستان گاز هیچ شهر و روستایی متوقف نشده است، گفت: برای ترکمنستان 
یک فرصت زمان بندی شده تعیین کرده ایم و در صورتی که در مدت تعیین شده 
نسبت به آغاز مذاکرات و شفاف سازی حساب و کتاب و اختلافات مالی بین دو 

طرف اقدام نکنند، قطعاً ایران به داوری بین المللی شکایت خواهد کرد.
پرداخت غرامت 1.۹ میلیارد دلاری به ترکیه

این مقام مسئول با اشاره به انجام روزانه حدود 6 میلیون متر مکعب سوآپ گاز از 
ترکمنستان به جمهوری آذربایجان و از مسیر ایران تاکید کرد: هرچند که ترکمن 
ها گاز صادراتی ایران را متوقف کرده اند، اما فعلا برنامه ای برای توقف سوآپ گاز از 

این کشور همسایه نداریم.
وی با یادآوری اینکه هم اکنون مراحل داوری گازی از شرکت ترکمن گاز آغاز 

شده است، یادآور شد: ایران آماده آغاز مذاکرات با ترکمنستان است.
عراقی در پایان با بیان اینکه پیشتر با توافق بین دو کشور بخشی از بدهی های 
گازی ایران به ترکمنستان به وام تبدیل شده بود، خاطرنشان کرد: بر اساس این 
توافق مقرر شد حدود 5 درصد سود وام به ترکمنستان توسط ایران پرداخت 

شود.
عراقی همچنین  درمورد صادرات گاز به ترکیه گفت: با توافق ایران و ترکیه، 
قیمت گاز صادراتی ایران 13.3 درصد کاهش یافت و ایران متعهد شد که 1.۹ 

میلیارد دلار غرامت به این کشور پرداخت کند.

رییس کل بانک مرکزی اعلام کرد 

تحقق تورم تک رقمی پس از 25 سال 

ایران نرخ تورم دوازده ماه   رییس کل بانک مرکزی 
منتهی به دی ماه امسال را 8.6 درصد و نرخ تورم نقطه به 

نقطه را ۹.6 درصد اعلام کرد. 
»ولی الله سیف« روز سه شنبه در همایش »اصلاح نظام 
بانکی؛ چالش ها و الزامات« افزود: پیش بینی نرخ تورم 
برای کل سال 13۹5 تک رقمی است که بعد از 25 سال 

محقق می شود.
وی در ادامه با تاکید بر تلاش دولت برای پایدار ماندن 
تورم تک رقمی در اقتصاد کشور اظهار داشت: به نظر می 
آید نسبت به دستاوردهای برجام اجحاف می شود.رییس 
کل بانک مرکزی افزود: هر چند انتقادهایی در این زمینه 
داریم، اما نمی شود دستاوردهای آن را در رشد اقتصادی، 
افزارش حجم صادرات نفتی، دستیابی و دسترسی به نظام 

بانکی جهان و رشد تجارت خارجی نادیده گرفت.
سیف تاکید کرد: انتقادهای ما به برجام درباره تحقق 
نیافتن همه اهداف است، اما وضع موجود قابل مقایسه با 
قبل از برجام نیست و بی انصافی است اگر این دستاوردها 

را نادیده بگیریم.
  **ساماندهی بازار ارز

 رییس کل بانک مرکزی در ادامه به وضعیت بازار ارز 
اشاره کرد و گفت: دستاوردهای دولت در این عرصه قابل 
تردید نیست که مهمترین آن آرامش و ثبات در بازار ارز 
ایجاد کرده است.وی کاهش  است که شرایط مطلوبی 
دامنه نوسانات و منطقی کردن نرخ ارز را از سیاست های 
بانک مرکزی عنوان کرد و افزود: ما از ابتدا دنبال تثبیت 
نرخ ارز نبوده ایم.وی به نوسان های دو ماه پیش بازار ارز 
اشاره کرد و آن را ناشی از افزایش تقاضای فصلی ارز در 
پایان سال میلادی 2016 دانست و گفت: بانک مرکزی از 
مرداد ماه با پیش بینی شرایط، مدیریت بازار را در دستور 
کار داشت که نتایج آن را اکنون به تدریج می بینیم.سیف 
یادآور شد: در شرایط تحریم به دلیل نبود کارگزاری های 
بانکی ، بخشی از تجارت خارجی به سمت صرافی ها رفت 
که اقتضائات خاص خود را داشت، اما اکنون که در پس 
از برجام تجارت خارجی تسهیل شده است، شاهد اقبال 

برگشت مجدد فعالیت تجارت خارجی به سمت نظام بانکی 
هستیم که این امر به تدریج حاصل می شود.وی تاکید 
کرد، منابع ارزی کشور شرایط مطلوبی دارد و در وضعیت 
ثبات ارزی قرار داریم و نوسان ها مقطعی است.سیف درباره 
انتقاد به تامین مالی بنگاه های تولیدی مشکل دار نیز گفت: 
از آنجا که اقتصاد ایران بانک محور است، باید این بانک ها 
تامین مالی می شدند تا از رکود خارج شوند.رییس کل 
بانک مرکزی افزود: به رغم تنگناهای مالی، سعی می کنیم 
منابع تسهیلاتی محدود را به سمت اهدافی که می تواند 

اثربخشی بیشتر داشته باشد، هدایت کنیم.
  بخشودگی جرایم تسهیلات زیر 100 میلیون 

تومان 
این  در حایشه  مرکزی همچنین  بانک  رییس کل   
همایش   در پاسخ به پرسش های مکرر خبرنگاران درباره 
تزریق ارز مداخله ای به بازار را بی پاسخ گذاشت و تاکید 
کرد که توضیحات همان چیزی است که در سخنرانی خود 
بیان کرده است.وی در پاسخ به این پرسش که بانک ها 
بخشودگی جرایم وام های زیر یک میلیارد ریال )100 
میلیون تومان( را اجرا نمی کنند، اظهار داشت: دولت هفته 
پیش این موضوع را به تصویب رساند و هنوز به نظام بانکی 
ابلاغ نشده است.وی تاکید کرد: در حال طراحی آیین نامه 

آن هستیم و تا هفته آینده ابلاغ می شود.
رییس کل بانک مرکزی درباره نگرانی سپرده گذاران 
تعاونی های غیرمجازی که در موسسه اعتباری کاسپین 
ادغام شده اند برای دریافت وجوه خود، اظهار داشت: هنوز 
حساب های تعاونی ها به طور کامل به کاسپین منتقل 
نشده است تا بتواند ایفای تعهدات کند.سیف گفت: مدل 
پیشنهادی بانک مرکزی این بود که تعاونی ها، دارایی ها 
و بدهی های خود را به هیات مدیره موسسه تازه شکل 
گرفته کاسپین معرفی کنند و سپس به ایفای تعهدات خود 
بپردازد.وی درباره اینکه گفته می شود پرداخت وجوه به 
سپرده گذاران دیگر تعاونی های ادغام شده پیش از این 
انجام می شد اما اکنون آن نیز متوقف شده است، اظهار 
داشت: آن پرداختها مربوط به یکی از واحدها بود که ادغام 
شد؛ بقیه نیز باید بیایند؛ اینکه مردم پیگیری می کنند، 
حقشان است اما باید صبر کنند و اجازه دهند کاسپین همه 

را تحویل بگیرد و سپس به تعهدات عمل کند.

سخنگوی دولت  خبرداد: 

تا پایان امسال پرداخت 45 هزار میلیارد تومان 
بدهی دولت به بانک ها 

سخنگوی دولت گفت: 45 هزار میلیارد تومان از بدهی دولت به نظام بانکی تا 
پایان سال جاری پرداخت می شود. 

محمد باقر نوبخت روز سه شنبه در نشست خبری خود ضمن تسلیت به 
مناسبت درگذشت آیت الله هاشمی رفسنجانی و حادثه حریق و فروریختن 
ساختمان پلاسکو افزود: کشور پشتوانه ای را از دست داد و در حادثه پلاسکو 
خسارات جانی و مالی فروانی به تعدادی از هموطنان وارد آمد.وی ادامه داد: ضمن 
عرض تسلیت به این مناسبت ها، باعث خرسندی است که در این اتفاق هم نمادی 
از فرهنگ اسلامی - ایرانی در ارائه ایثار و فداکاری از سوی هموطنان آتش نشان 
فداکار به جهان منعکس شد. سخنگوی دولت با اشاره به گزارش امیدوار کننده 
از اصلاح نظام بانکی که در هیات وزیران آیین نامه اجرایی آن به تصویب رسیده 
است، اظهار داشت: با تصویب آیین نامه اجرایی تبصره 35 قانون بودجه سال ۹5 
کل کشور، 45 هزار میلیارد تومان برای تادیه بدهی دولت به نظام بانکی و افزایش 
سرمایه 6 بانک دولتی، از سوی دولت فراهم شد.نوبخت افزود: با این اقدام صورت 
های مالی بانک ها اصلاح خواهد شد و قدرت تسهیلات دهی آن ها افزایش می 
یابد.وی ادامه داد: در این آیین نامه به بانک های عامل دولتی اجازه داده شد نسبت 
به بخشودگی جرائم کسانی که تسهیلات زیر 100 میلیون تومان دریافت کرده اند، 
اقدام کنند و دولت موظف شد تا سقف 10 هزار میلیارد تومان نسبت به بخشودگی 
سود تسهیلات زیر 100 میلیون تومان متقبل شود. رییس سازمان برنامه و بودجه 
تصریح کرد اگر افرادی که زیر 100 یملیون تومان تسهیلات دریافت کرده اند اصل 
پول خود را به بانک بپردازند، بانک ها جریمه را خواهند پرداخت و دولت سود آن 

را پرداخت خواهد کرد.
 **اعطای 14 هزار و 289 میلیارد تومان تسهیلات به واحدهای تولیدی

 نوبخت با اشاره به فعالیت های دولت و برنامه های اقتصادی آن برای رشد تولید 
ناخالص داخلی گفت: تا تاریخ چهارم بهمن ماه سال جاری، به 20 هزار و 503 
واحد تولیدی، جمعا 14 هزار و 28۹ میلیارد تومان تسهیلات اعطا شده است که 
بخشی از این واحدها از طریق استانداری و بخشی به صورت مستقیم به بانک ها 

مراجعه کرده اند.
  **اختصاص بیش از 39 هزار و 732 میلیارد تومان به طرح های عمرانی

 وی افزود: تا تاریخ چهارم بهمن ماه سال جاری، همچنین 3۹ هزار و 732 
میلیارد تومان به طرح های عمرانی تخصیص داده شد که پیش بینی شده بود 
جمعا 37 هزار میلیارد تومان پرداخت شود که تا پایان سال قطعا این رقم افزایش 

خواهد یافت.
 **ایران در رتبه 18 اقتصاد جهانی  

سخنگوی دولت با اشاره به اینکه آثار این اقدامات در رشد اقتصادی نمایان 
می شود، خاطرنشان کرد: بر اساس گزارش صندوق بین المللی بانک جهانی که 
روز گذشته منتشر شد، اقتصاد ایران یکی از باثبات ترین اقتصاد های دنیا است و 
کشور برای نخستین بار به جایگاه هجدهم در اقتصاد جهانی دست یافت. رییس 
سازمان برنامه و بودجه در خصوص برنامه های دولت برای رفع آلودگی هوا گفت: 
دولت تا چهارم بهمن ماه 3۹ هزار تاکسی فرسوده را از ناوگان حمل و نقل شهری 

خارج کرد.

عضو هیات مدیره انجمن واردکنندگان فراورده های خام دامی :

قیمت گوشت گوسفند کاهش می یابد
عضو هیات مدیره انجمن واردکنندگان فراورده های خام دامی گفت: با کاهش 
تعرفه واردات گوشت قرمز از 26 به 5 در هفته های آتی شاهد روند کاهشی قیمت 

گوشت گوسفندی خواهیم بود. 
بهزاد درخور با اشاره به کاهش تعرفه واردات گوشت قرمز گوسفندی، اظهار 
داشت: گوشت گوسفند در سبد مصرف خانواده ها جایگاه خاصی دارد و قطعا این 

کاهش تعرفه می تواند در کاهش قیمت گوشت گوسفندی موثر باشد.
وی ادامه داد: با توجه به اعلام ممنوعیت خروج دام از کشور و کاهش تعرفه واردات 
گوشت گوسفندی و همچنین دستور اخیر مبنی بر اختصاص ارز مبادله ای برای 
واردات آن، پیش بینی می شود که قیمت این کالا در هفته های آتی روند کاهشی 
به خود بگیرد و این موضوع می تواند بخشی از دغدغه های مردمی را برای تامین 
گوشت گوسفندی شب عید برطرف کند. درخور با اشاره به این نکته که کاهش 
تعرفه بطورحتم به نفع مصرف کننده است، افزود: آنچه که در این میان شایسته 
توجه است آن است که سیاستگذاری ها باید مبتنی بر نظم وِ ثبات رویه باشد. در 
سال جاری حوزه گوشت قرمز دچار سه بار تغییر تعرفه شده است و این نوسان 
برای فعالان اقتصادی در این حوزه، نتیجه ای جز آشفتگی و بی نظمی اقتصادی، 
به دنبال نخواهد داشت. به گفته درخور، سرمایه به طور طبیعی به دنبال محیط 
امن همراه با آرامش و ثبات است و تعرفه ها باید به گونه ای ابلاغ شود که فعالان 
اقتصادی بتوانند برنامه ریزی یک سال پیش روی خود را مبتنی بر آن پایه ریزی 
کنند. عضو هیات مدیره انجمن واردکنندگان فراورده های خام دامی ادامه داد: بی 
ثباتی، تخریب کننده اقتصاد است و باید در خصوص تعیین میزان تعرفه، مولفه 
های مختلف را از ابتدای سال در نظر گرفت و در این میان، تشکل های صنفی و 
تخصصی می توانند به عنوان یکی از مهمترین بازوهای مشورتی دولتمردان، در 
فرایند تصمیم سازی ها ایفای مسئولیت کنند. درخور افزود: متاسفانه هنوز دولت 
به بلوغ بخش خصوصی، آن چنان که باید، اعتماد پیدا نکرده است و همین موضوع 
سبب شده که نقش تشکل های اقتصادی بخش خصوصی در فرایند تصمیم سازی 
ها نادیده گرفته شود. عضو هیات مدیره انجمن واردکنندگان فراورده های خام 
دامی در خصوص واردات گوشت دام سنگین نظیر گوشت گوساله اظهار داشت: 
مصرف گوشت گوساله وارداتی، بمانند گوشت گوسفندی نیست و بیش از آنکه 
در سبد خانواده ها جایگاه داشته باشد، در مواد اولیه کارخانجات صنایع غذایی و 
مصارف عمده صورت می گیرد و به این جهت، کاهش تعرفه آن، به طور مستقیم 
تغییر خاصی در افزایش قدرت خرید خانواده ها نخواهد داشت. این فعال اقتصادی 
با اشاره به موارد مصرف گوشت دام سنگین وارداتی تصریح کرد: البته نباید از این 
نکته نیز غافل شد که کاهش تعرفه واردات گوشت دام سنگین می توانست منجر 
به کاهش هزینه تمام شده فراورده های غذایی شود که به طور غیر مستقیم بر 
هزینه خانواده ها اثرگذار بود و در این خصوص نیز بهتر است دولت تعرفه مناسب 
تری را مد نظر قرار دهد. به گفته درخور، دولت با کاهش تعرفه واردات گوشت 
گوساله، می توانست  علاوه بر اینکه هزینه تولید کارخانجات صنایع غذایی را کاهش 
داده و به این صورت به افزایش قدرت خرید مردم کمک کند، زمینه لازم برای 
رونق بخشی اقتصادی در این حوزه و افزایش اشتغال را نیز فراهم کند. عضو هیات 
مدیره انجمن واردکنندگان فراورده های خام دامی در پایان تاکیدکرد: مهمترین 
خواسته فعالان اقتصادی این حوزه، توجه به ضرورت در پیش گرفتن یک استراتژی 
پایدار و شفاف از سوی دولت و پرهیز از تصمیمات ناگهانی و غافلگیر کننده است.

مدیرعامل شرکت تامین سرمایه بانک مسکن: 

صندوق بین المللی تامین مالی مسکن 
راه اندازی می شود 

مدیرعامل شرکت تامین سرمایه بانک مسکن با بیان این که مذاکرات متعددی 
با گروه های مختلف پس از تحریم انجام شده است، گفت: از برنامه هایی که در 
بخش مسکن پیگیری می شود، ایجاد صندوق بین المللی تامین مالی مسکن است. 
»محسن فاضلیان« ، درباره ورود این صندوق به بورس نیز افزود: هنوز در ابتدای 

راه هستیم و درباره جزییات آن تصمیم گیری نهایی نشده است.
وی همچنین از تدوین برنامه 11 گانه در بخش مسکن خبر داد و گفت: ظرفیت 
استفاده از تجربه های خارجی در بخش فناوری های ساخت و تامین مالی مسکن 
وجود دارد. فاضلیان افزود: تجربه های ساخت مسکن در دنیا با ما مختلف است، 
بر این اساس با شرکت های مختلف اروپایی و آسیایی مذاکراتی را برای انتقال این 
تجربه ها انجام داده ایم. مدیرعامل شرکت تامین سرمایه بانک مسکن با بیان این 
که به طور مشخص به دنبال استفاده از تجربه شرکت های آلمانی هستیم، ادامه 
داد: آلمان از کشورهای پیشتاز در استفاده از صندوق های وام و پس انداز در بخش 
مسکن است. » آلمانی ها در ایالت های مختلف از طریق راه اندازی صندوق های 

وام و پس انداز، عمده مشکلات تامین مالی مسکن را برطرف کرده اند.«
فاضلیان گفت: همانگونه که در بسیاری از کشورها 80 درصد قیمت مسکن، 
وام داده می شود باید در ایران نیز به جایی برسیم که 80 درصد مبلغ خانه را وام 
بدهند. به گزارش ایرنا، برای رونق بخشی به صنعت مسکن و تامین مالی این بخش، 
ابزارهای مالی مختلف در بازار سرمایه معرفی شده که از جمله آنها تامین مالی از 
طریق منابع بین المللی و داخلی است. کارشناسان، از دلایل ایجاد رکود در بخش 
مسکن را کمبود منابع مالی و نقدینگی می دانند، بر این اساس، سازوکارهایی برای 

تامین مالی این بخش از طریق بورس در حال انجام است.
چندی پیش نیز با هدف تامین مالی بخش مسکن، پذیره نویسی واحدهای 
صندوق سرمایه گذاری زمین و ساختمان نگین شهرری- به عنوان دومین صندوق 

سرمایه گذاری زمین و ساختمان- در بورس آغاز شد.

قائم مقام بانک مرکزی از رفتار برخی سپرده گذاران بزرگ بانکی انتقاد کرد و گفت: 
امروز در حالی که نرخ سود بانک ها به دلیل کاهش نرخ تورم به طور واقعی مثبت شده 
است، این دسته از سپرده گذاران به نظام بانکی فشار وارد می کنند که سبب رعایت 

نشدن نرخ سودهای مصوب می شود. 
اکبر کمیجانی روز سه شنبه در همایش »سیاست های پولی و چالش های بانکداری 
و تولید« در موسسه عالی بانکداری، افزود: اگرچه تورم در آذرماه با توقف همراه بود اما 

هشدری است که ما با آن زندگی می کنیم.
وی با یادآوری اینکه فعالیت های اقتصادی با ظرفیت های خالی و موجودی انباشته 
در انبارها در اثر کمبود خرید و فقدان تقاضای کل روبروست، اظهار داشت: باید به سمت 

تامین مالی و استفاده از سرمایه خارجی حرکت کنیم.
وی با برشمردن سیاست های بانک مرکزی در این زمینه اظهار داشت: انضباط مالی 
و تقویت آن یکی از سیاست هاست که نباید آن را در رشد نقدینگی محدود کنیم 
زیرا پیش شرط آن انضباط مالی و پرهیز از نرخ های دستوری در نرخ سودهای بانکی 
است.وی افزود: هنوز به مرحله ای نرسیده ایم که شرایط بازار در تعیین نرخ سود موثر 
باشد.کمیجانی، هدایت منابع به سمت فعالیت های اقتصادی، تامین سرمایه در گردش 
واحدها و تامین خُرد خانوار را از دیگر سیاست های بانک مرکزی اعلام کرد و گفت: 
تعداد وام های قرض الحسنه یکی از این موارد است که پارسال 808 هزار ام ازدواج با 
مبلغ 24 هزار میلیارد ریال پرداخت شد در حالی که در ۹ ماهه امسال این رقم به 636 

هزار فقره و با مبلغی بیش از 24 هزار میلیارد ریال رسیده است.
وی با تاکید بر اینکه »به شرط بهبود و توسعه کارگزاری بانکی و متصل شدن نظام 
بانکی به نظام بین الملل، محیط برای یکسان سازی ارز فراهم است، عملیاتی کردن 
سیاست های استانداردهای بین المللی در نظام بانکی و توسعه نظارت های بانک مرکزی 
بر بازار پول و اعتبار را از دیگر سیاست هایی برشمرد که دنبال می شود.قائم مقام بانک 
مرکزی با یادآوری اتکای تامین مالی اقتصاد به بانک ها اظهار داشت: اگر چه بازارهای 
سرمایه و صندوق های سرمایه گذاری نیز در این زمینه فعالند اما با توجه به نظام نیمه 
سالمی که در نظام بانکی عال است، علاوه بر اینکه بانکها اقدام به پرداخت سودهای 
بالاتر می کنند، صندوق های سرمایه گذاری نیز مبادرت به جذب سرمایه می کنند به 
گونه ای که از 168 صندوق سرمایه گذاری بازار، عمده منابع در اختیار صندوق های با 
درآمد ثابت با بیش از ۹7 درصد منابع است.به گفته کمیجانی در سال های اخیر هم 
سهم صندوق های سرمایه گذاری از رقم ناچیز در سال ۹2 به سمت ارزش بالاتر در 
سال ۹5 افزایش یافته است و اگر سهم 1۹.5 درصدی بازار سرمایه را کسر کنیم، سهم 
بالایی از منابع از طریق بانک ها تامین مالی می شود.وی یادآور شد: متکی بودن نظام 
تولید به نظام بانکی، ما را با چرخه معیوبی رو به رو می کند که اگر مطالبات غیرجاری 
را در نظر بگیریم و بخش عمده از دارایی های بانک ها به این بخش اختصاص دارد، 
اظهار داشت: این کار سبب بزرگ شدن ترازنامه های ناسالم و سودهای موهوم سوق 
می دهد که در نهایت دسترسی بانک ها به منابع جدید را محدود می کند در حالی که 
نظام بانکی با تقاضای انباشت شده رو به روست .قائم مقام بانک مرکزی اظهار داشت: در 
چنین شرایطی نظام بانکی برای دستیابی به آن منابع به رقابت روی می آورد که همیشه 
این رقابت ها سالم نیست و متوسل به ابزار نرخ سود می شود و هرچند بانک ها سعی 
می کنند به مصوبه شورای پول و اعتبار باشند اما برخی رعایت نمی کنند.وی افزود: در 

زمینه نرخ های سود، موسسات غیرمجاز نقش آفرین هستند اگر چه در دو سال اخیر 
فعالیت این موسسات مهار شده است.وی با دفاع از حقوق سپرده گذاران گفت: امروز با 
کاهش نرخ تورم و سیاست های اصلای شاهد نرخ سود مثبت در نظام بانکی هستیم 
و سپرده گذاران بزرگ ناسپاسی می کنند و به جای همراهی با کاهش نرخ بانکی به 
سیستم بانکی شار می آوردند و سپرده گذاران وچک بازارگرمی می کنند که سبب 
افزایش نرخ سود می شود و با وجود مصوبات شورای پول و اعتبار با چسبندگی نرخ 
سود و ورود بانک ها به سمت رفتارهای پرریسک می کند.کمیجانی یادآور شد: بانک 
مرکزی تلاش می کند با ایجاد تحریک تقاضا در اقتصاد کلان، پاسخگوی نیازهای آنی 
و کوتاه مدت اقتصاد باشد و ما چاره ای جز اصلاح نظام بانکی نداریم و در عین حال که 

اجرای این اصلاحات هستیم.
 کاهش نرخ سود بین بانکی به 18.5 درصد

  وی از کاهش نرخ سود بین بانکی به 18.5 درصد تا 1۹ درصد در نظام بانکی خبر 
داد که با ورود بانک مرکزی و مدیریت این بازار سبب کاهش نرخ سود و رقابت بانک ها 
در این زمینه شده است.وی فعال شدن کمیته های ساماندهی مطالبات غیرجاری بانک 
ها را از دیگر اقدام های بانک مرکزی برای ساماندهی بازار پولی کشور در کنار ساماندهی 
موسسات غیرمجاز از جمله ثامن الحجج، میزان و .. دانست.کمیجانی اظهار داشت 27 
هزار و 700 میلیارد ریال برای 127 هزار خودرو از منابع بانک مرکزی برای خودروسازان، 
اعطای حدود 8 هزار میلیارد ریال برای خرید دین کالاهای واسطه ای و 42 میلیاد 
تومان برای کارت های اعتباری خرید کالای ایرانی برای اقشار خاص، صدور کارت های 
اعتباری مرابحه و نیز تامین مالی برای جایگزینی خودروهای فرسوده را از کمک های 
بانک مرکزی عنوان کرد.وی سیاست خرید تضمینی گندم را یادآور شد و گفت: در 
گذشته تامین منابع برای خرید گندم از سوی بانک ها سبب قفل شدن بخشی از منابع 
بانکی شده بود اما امسال 6۹ هزار میلیارد ریال و اوراق مرابحه وزارت جهادکشاورزی از 
سوی بانک مرکزی تامین شد یعنی 45 درصد از 15 هزار میلیارد ریال منابع مورد نیاز 
صرف شده که بار سنگینی است.به گفته کمیجانی از سال ۹2 تا ۹4 حدود 12 تا 13 
هزار میلیارد ریال برای خرید تضمینی گندم شامل اصل، سود و جرایم آن صرف شده 
است که بدهی جهادکشاورزی و شرکت بازرگانی دولتی ایران به نظام بانکی محسوب 
می شود.وی حمایت از بخش مسکن را از دیگر سیاست های بانک مرکزی و نظام بانکی 
عنوان کرد و گفت: صندوق پس انداز مسکن یکم، اوراق مسکن و مجوز تاسیس صندوق 
های مسکن و افزایش سقف تسهیلات تا 160 میلیون تومان برای مسکن اولی ها و نیز 
افزایش وام مسکن مهر به 40 میلیون تومان از جمله این اقدام ها است.کمیجانی گفت: 
بانک مرکزی برای وصول منابع خود، مهلت بازپرداخت آن را از سه سال به 10 سال 
افزایش داد تا در اختیار بانک مسکن باشد.وی کاهش نرخ سود خرید مسکن را از دیگر 
سیاست های اعمال شده عنوان کرد و گفت: به رغم این سیاست ها هنوز آنگونه که باید 
از نتایج کار راضی نیستیم اما تحرک های اولیه در بازار مسکن آغاز شده است.کمیجانی 
سرعت عمل دادن منابع بانک ها برای تامین سرمایه درگردش با هدف حفظ مشاغل 
را سیاست دیگر بانکمرکزی عنوان کرد و گفت: در ۹ ماهه نخست امسال 64 درصد 
تسهیلات صرف سرمایه در گردش شده است.قائم مقام بانک مرکزی با یادآوری نرخ 
تورم 8.6 درصدی در یکسال منتهی به دیماه امسال گفت: این میزان با انباشت نقدینگی 

بالا می تواند هشداری برای ما باشد.

معاون وزیر جهاد کشاورزی گفت: بخش اعظم سود 
محصولات لبنی به سایر بخش ها بعد تولید شیر خام 
می رسد؛ به گونه ای که بر اساس برآورد به دست آمده تنها 
40 درصد هزینه لبنیات مربوط به شیر خام دامداران است 
60 درصد دیگر به کارخانجات، عوامل توزیع و واسطه ها 

می رسد. 
حسن رکنی در جلسه هماهنگی با دامداران و مرغداران 
استان قزوین اظهار کرد: استان قزوین جزو استان های 
بزرگ در زمینه تولید محصولات کشاورزی به ویژه تولیدات 
دام و طیور است که باید برای حل مشکل دامداران و 
تولیدکنندگان شیر این واحدها خود اقدام به راه اندازی 

صنایع تبدیلی لبنی و تکمیل زنجیره تولید کنند.
به  ادامه  در  کشاورزی  جهاد  وزارت  دام  امور  معاون 
دستاوردهای بخش کشاورزی پس از برجام اشاره کرد و 
گفت: طی یک سال گذشته بیش از 20 کشور از سراسر 
دنیا به ویژه کشورهای اروپایی برای مذاکره و سرمایه گذاری 
مشترک در بخش دام و طیور با وزارت جهاد کشاورزی 
وارده مذاکره شده اند که از فرصت ایجادشده باید حداکثر 
استفاده را برای رونق بخش برد. رکنی در ادامه با اشاره 
به مشکل دامداران استان قزوین درزمینه تولید شیر و 
عدم خرید توسط واحدهای صنایع لبنی باقیمت مناسب 
تصریح کرد: تنها راه حل این مشکل، ایجاد صنایع تبدیلی 
لبنی توسط خود دامداران و اتحادیه های دامداران است که 

در هر برهه زمانی دچار مشکل تولید شیر نشوند.
به گفته وی، بیشترین بحران در حلقه های تولید طی 
چند سال گذشته مربوط به تولید شیر در دامدارها است 
که باید برای حل این مشکل زنجیره تولید را تکمیل کرد.

اتحادیه  از  کشاورزی  جهاد  وزارت  دام  امور  معاون 
در سراسر  اتحادیه  قوی ترین  به عنوان  استان  دامداران 
کشور یادکرد و خواستار مشارکت این اتحادیه در بلندمدت 

برای احداث صنایع تبدیل لبنی در استان قزوین شد.
صادرات 580 هزار تن محصولات لبنی

 معاون بهبود تولیدات دامی وزیر جهاد کشاورزی گفت: 
در حوزه انواع محصولات لبنی ایران با 30 کشور دنیا در 
ارتباط بوده و از ابتدای سال تا پایان آذرماه سال جاری 
بیش از 580 هزار تن محصولات لبنی به این کشورها 
صادر شده است. رکنی در حاشیه بازدید از مراسم افتتاحیه 
نمایشگاه دام و طیور در استان قزوین اظهار کرد: کشور 
در زمینه محصولات لبنی از جایگاه ویژه ای برخوردار 
است به طوری که سالانه بیش از ۹.6 هزار تن شیر در 

دامداری های کشور تولید می شود.
وی با بیان اینکه استان قزوین در زمینه تولید مرغ و 
تخم مرغ از استان های برتر به شمار می رود، تصریح کرد: 
براساس آمارها بیش از 10 هزار تُن تخم مرغ از استان 
قزوین به سایر استان های کشور و همچنین کشورهای 
ظرفیت  نشان دهنده  امر  این  که  شده  صادر  خارجی 
مطلوب استان در حوزه طیور است. معاون بهبود تولیدات 
دامی وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به تشکیل جلسات 
مشترک با شرکت های بزرگ دنیا خاطرنشان کرد: درصدد 
هستیم با کمک شرکت های اروپایی محصولات جدیدی 
تولید کنیم. رکنی با اشاره به اینکه ایران در بخش صادرات 
محسوب  نوپا  کشورهای  جزو  پروتئینی  محصولات 
می شود، تصریح کرد: با وجود نوپا بودن در بخش صادرات 
محصولات پروتئینی در ۹ ماه نخست سال جاری سطح 
تجاری نسبت به مدت زمان مشابه سال گذشته افزایش 

قابل توجهی داشته است.
وی اضافه کرد: در بخش دام و طیور  از ابتدای سال 
جاری تاکنون بیش از  یک میلیارد دلار صادرات صورت 
گرفته که روند خوبی را طی می کند و سطح تجاری در 
بخش کشاورزی از 8 میلیارد و 100 میلیون دلار تراز 
منفی در سال 13۹2 به 3 میلیارد دلار منفی در سال 

جاری کاهش یافته است.
معاون بهبود تولیدات دامی وزیر جهاد کشاورزی اضافه 
کرد: استان قزوین در تولید شیر از نظر کمی و کیفی و 

سرانه تولید هر رأس دام جزو استان های شاخص کشور 
محسوب می شود و رکورد شیر تولیدی بیش از 31 لیتر 
را ثبت کرده است که روند پیش رو در بخش محصولات 

پروتئینی هم امیدوار کننده است.
رکنی با بیان اینکه در زمینه واردات برای دست یابی 
به دستاوردهای جدید ژنتیکی اقدامات خوبی انجام شده 
است، گفت: با شرکت های بزرگ دنیا جلسه تشکیل 
دادیم که به توافق رسیدیم تا بتوانیم از دستاوردهای 
این شرکت ها استفاده کنیم و درصدد هستیم با کمک 

شرکت های اروپایی محصولات جدیدی تولید کنیم.
وی اعلام کرد: یکی از اقدامات ایران در رابطه با موضوع 
اقتصاد مقاومتی نگاه ویژه به محصولات و تولیدات داخل 
کشور است که در این زمینه کشور ایران از دانشمندان 
خوبی بهره می برد و برای خودکفایی از نخبه های کشور 
استفاده می کنیم که نمونه هایی از نخبه های کشور در این 
نمایشگاه حضور دارند تحت عنوان شرکت های دانش بنیان 

محصولات خود را ارائه و به فعالیت خود ادامه می دهند.
رکنی با اشاره به منابع کافی در زمینه پرورش دام و 
طیور تشریح کرد: با این اقدام می توان بهره وری را افزایش 
داد و این بهبود بهره وری سبب می شود تا هزینه تمام شده 
محصول کاهش یابد و امکان رقابت در بازارهای خارج از 
کشور فراهم شود. وی اظهارکرد: تنظیم بازار گوشت مرغ 
و جوجه ریزی به همان صنعت وابسته است چراکه تعداد 
سوله های موجود در کشور از میزان نیاز داخلی بیشتر 
است که با توجه به این موضوع قیمت جوجه منطقی به 
نظر نمی رسد و تشکل های موجود باید با تولیدکنندگان 
این  بتوانند  تا  کرده  برگزار  نشست  روزه  یک  جوجه 
موضوع را مدیریت کنند.  این مقام مسئول با بیان اینکه 
به وسیله این نمایشگاه ها ارتباط خوبی بین تولید کنندگان 
و صاحبان صنایع به وجود می آید، گفت: امیدواریم برپایی 
این نمایشگاه ها در استان های مختلف کشور ادامه یابد و 

شاهد پیشرفت هر دو بخش با همکاری یکدیگر باشیم.

قائم مقام بانک مرکزی اعلام کرد 

فشار سپرده گذاران بزرگ برای دور زدن نرخ های مصوب سود
قائم مقام بانک مرکزی اعلام کرد 

فشار سپرده گذاران بزرگ برای دور زدن نرخ های مصوب سود

معاون وزیر کشاورزی:

فقط 40 درصد از پول لبنیات به دامداران می رسد
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 استقلال امیر از عقاب

عابدزاده به ماریتیموی پرتغال پیوست

فرزند دروازه بان افسانه ای فوتبال ایران همچنان با پیوستن به تیم ماریتیموی 
پرتغال گام بزرگی در رسیدن به رویاهایش برداشت؛ حضور در سطح اول فوتبال 

پرتغال می تواند سکوی پرتاب امیرعابدزاده شود.
در روزگاری که احمدرضا عابدزاده درون دروازه تیم ملی فوتبال ایران درخشش فوق 
العاده ای داشت و با واکنش های تماشایی اش هر انسان فوتبالدوستی را به تحسین وا 
داشته بود، عقاب فوتبال ایران را در تمرینات ملی و باشگاهی معمولا یک پسر کوچولوی 
بامزه همراهی می کرد. پسری 3، 4 ساله ای که دستکش بر دستان کوچکش می 
پوشاند و در کنار پدر بالا و پایین می پرید. بدون آنکه بداند شیرجه چیست و سیو به چه 
چیزی می گویند به تقلید از پدر به بدنش کش می داد؛ به عبارت بهتر ناخواسته تمرین 
دروازه بانی را به بازی های کودکانه ترجیح داد. بزرگتر که شد تمرینات دروازه بانی را 
به صورت ویژه تر دنبال کرد؛ حتی در آن مقطعی که پرسپولیس به شکل عجیبی از 
معضل دروازه بان رنج می برد، پدر که حالا مربی دروازه بان های پرسپولیس بود، او را به 
تمرینات می برد و در کنار سایرین تمرین می داد. گویی پدر جایگزین خود را انتخاب 
کرده بود؛ همان روزها بود که لقب جوجه عقاب به امیررضا عابدزاده رسید. امیر عابدزاده 
متولد 6 اردیبهشت 1372 در تهران فرزند احمدرضا عابدزاده دروازه بان افسانه ای 
فوتبال ایران است. عابدزاده فعالیتش به صورت حرفه ای در فوتبال را از سال 2006 در 
آکادمی باشگاه پرسپولیس آغاز کرد. او که از 7 سالگی زیر نظر پدرش تمرین کرده است، 
در 15 سالگی با نظر احمدرضا عابدزاده به انگلیس رفت. سال 2008 عابدزاده عضو تیم 
برنتفورد شد و بعد از چند ماه به آکادمی باشگاه تاتنهام رفت ولی حضورش در این تیم 
دوام زیادی نداشت و خیلی زود به تیم دیگر لندن، تایگر انتقال یافت.  امیرعابدزاده در 
سال 2011 حضور در کشور آمریکا و بازی در تیم لس آنجلس بلوز در دسته های پایین 
لیگ این کشور را ترجیح داد؛ درخشش او در فوتبال آمریکا باعث جلب نظر مدیران و 
مربیان پرسپولیس در سال 2012 شد و عابدزاده به تیم سرخپوش پایتخت پیوست. 
عابدزاده در فصل اول حضورش در تیم پرسپولیس یعنی در زمان سرمربیگری مانوئل 
ژوزه و یحیی گل محمدی فرصت بازی کردن در بازی های رسمی را پیدا نکرد؛ در فصل 
دوم هم چند هفته ابتدایی را با تیم بزرگسالان تمرین کرد اما با نظر علی دایی سرمربی 
وقت تیم و موافقت خودش به راه آهن رفت. فرزند بهترین دروازه بان تاریخ ایران در راه 
آهن هم نتوانست دوران چندان موفقی را سپری کند. نیمکت نشینی در تیم امید برای 
بازی های مقدماتی المپیک آخرین تجربه ملی عابدزاده بود و در پایان این مسابقات چند 
ماه بدون تیم تمرین کرد تا اینکه به تیم دسته دومی باریرنسه در لیگ پرتغال رفت. 
درخشش در این تیم اما راه را برای عابدزاده جوان در پرتغال باز کرده است؛ او به لیگ 

برتر پرتغال و تیم ماریتیمو پیوسته است.
ایرانی جای ایرانی!

تیم ماریتیموی پرتغال برای علاقه مندان به فوتبال در ایران ناآشنا نیست. تیمی که 
سال گذشته علیرضا حقیقی را به عنوان دروازه بان در اختیار داشت و اگرچه در بین 
تیم های قدرتمند پرتغال جایی ندارد اما در میانه های جدول است و گاهی نیز کارهای 
عجیبی انجام می دهد. حقیقی در ماریتیمو اگرچه خیلی نتوانست برای تیمش مفید 
باشد اما نمایش بدی هم نداشت؛ او در دورانی که در این تیم حضور داشت، دروازه بان اول 
تیم ملی ایران نیز بود و حتی حضور ثابت در ترکیب جام جهانی و جام ملت های آسیا را 
نیز تجربه کرد. خروج از این باشگاه اما راه را برای حقیقی بست. او حالا تیمی ندارد و در 
تیم ملی نیز جایگاه گذشته را از دست داده است. حالا اما ظاهرا درها برای عابدزاده جوان 
باز شده است. او که همواره در مصاحبه های گذشته خود گفته بود آرزویش است جای 

پدرش را بگیرد، در 23 سالگی رویاهای خود را در لیگ پرتغال جست و جو می کند.

مرفاوی:

ای کاش پرسپولیس محروم نداشت
سرمربی تیم فوتبال صبای قم گفت: از آقای فردوسی پور بعید بود که این گونه به 
تیم ما نگاه کند. صبای قم نیم فصل دوم رقابت های لیگ برتر را امیدوارانه آغاز کرد و 
طی هفته های اخیر امتیازات خوبی به حساب این تیم واریز شد تا عبدالصمد مرفاوی 
با انرژی بیشتری تیمش را هدایت کند.آنها در آستانه یکی از سخت ترین بازی های 
فصل  خود برابر پرسپولیس قرار دارند.عبدالصمد مرفاوی در گفت وگویی با خبرنگار 

کاپ، شرکت کرده که متن صحبت های آن را در زیر می خوانید:
از برنامه 90 بعید بود

شرایط تیم ما بهتر شده است و من به این تیم بسیار امیدوارم ما روند خوب مان 
را از بازی با صنعت نفت آغاز کردیم و در آن مصاحبه هم مستحق باخت نبودیم. 
متاسفانه دیشب در برنامه ۹0 مسابقه ما را به گونه ای پخش کردند که انگار تیم من 
موقعیتی نداشت. ما در بازی با ماشین سازی حتی در دقایق آخر می توانستیم گل 
بزنیم. من از برنامه ۹0 گله دارم و از دوست عزیزمان عادل فردوسی پور بعید بود که 

اینگونه بازی ما را پخش کند.
انگار بچه سرراهی هستیم

شاید چون باشگاه ما از نظر ساختار و امکانات و بودجه مشکل دارد برنامه ۹0 هم 
تیم ما را سرسری می گیرد. متاسفانه به تیم ما مثل بچه سرراهی نگاه می کنند. در 
این برنامه آمار دو سال قبل من را که در پیکان بودم می آورند و مطرح می کنند. 
چرا آمار مربیان دیگر را اعلام نمی کنند. یعنی در فوتبال ایران هیچ مربی ای تا به 

حال شکست نخورده است؟
باید زنگ تفریح باشیم؟

من هم شنیدم که دوستان در باشگاه ماشین سازی گفته بودند که صبا بسته بازی 
می کرده، من نمی دانم که باید چگونه بازی کنیم تا دوستان راضی باشند یعنی باید 
زنگ تفریح شویم؟ هر تیمی برای دفاع کردن یک نوع تاکتیک دارد ما سعی می 

کنیم بسته به شرایط بازی ها و بازیکنان مان بازی کنیم. 
شاید مشکلات حل شده و من بی خبرم!

هنوز از حل مشکلات مالی باشگاه خبری نیست. من نمی دانم چه اتفاقاتی افتاده 
و اگر هم مشکلی حل شده شاید من خبر ندارم. البته بازیکنان ما روی تمرین خود 

تمرکز دارند و کارشان را پرقدرت ادامه می دهند.
خریدهای جدید

خریدهای جدید ما تاثیرگذار بوده است در بحث دروازه و خط دفاعی شرایط خوبی 
داشته ایم و من فکر می کنم اگر بتوانیم چنین بازیکنانی را باز هم جذب کنیم شرایط 

مان بسیار بهتر خواهد شد. 
کار مجیدی با ما  تمام است

خودم شخصا با میثم مجیدی و مدیر برنامه های او صحبت کردم. ما می توانیم در 
چند پست ازاین بازیکن استفاده کنیم. توافقات لازم شده است و فکر می کنم این 

بازیکن به زودی به ما ملحق شود.
درباره این موضوع نظر نمی دهم

اینکه بازیکنان پرسپولیس در بازی قبلی شان به عمد اخطار گرفته اند یا نه به ما 
ارتباطی ندارد من به تیم خودم فکر می کنم. ما می خواهیم از آن بازی با دست پر 

بیرون بیاییم زیرا به امتیازات دیدار با پرسپولیس نیازمندیم.
ای کاش همه پرسپولیسی ها بودند

از نظر بهتر بود که بازیکنان پرسپولیس محروم نمی شدند. ای کاش همه آنها در 
دیدار با ما حضور داشتند و ما با پرسپولیس کامل بازی می کردیم. البته برای تیم 
پرسپولیس تفاوتی ندارد که این نفرات باشند یا نباشند زیرا آنها در قالب کار گروهی 
پیش می روند و ساختار تاکتیکی شان به گونه ای است که بازیکنان جایگزین می 
توانند جای خالی محرومان را پر کنند. پرسپولیس همیشه پرسپولیس است و هرجا 

برود هوادار دارد. این بازی سخت ترین بازی فصل ما خواهد بود.
معاون فتح الله زاده گفت برو و شکایت کن

از سال 88 از باشگاه استقلال طلبکار هستم. سال 8۹ وقتی برای دریافت مطالباتم 
رفتم یکی از معاونین آقای فتح الله زاده که نامش را نمی برم به من راهنمایی 
کرد که بروم و از استقلال شکایت کنم او گفت اگر شکایت کنی سازمان لیگ از 
درآمدهای باشگاه طلب تو را می پردازد من هم شکایت کردم اما آقای عزیزمحمدی 
که مسوولیت سازمان لیگ را داشت چون با استقلالی ها هماهنگ بود هرچه پول 
می رسید جلو جلو به باشگاه می داد و با آن کار هم ما به مطالبات مان نرسیدیم و 

هم حجم بدهی های استقلال افزایش پیدا کرد.
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شفیعی: 

بازی ما برابر پرسپولیس سرنوشت قهرمانی را 
مشخص نمی کند

مدافع تیم فوتبال تراکتورسازی اعتقاد دارد که بازی با پرسپولیس سرنوشت 
قهرمانی لیگ برتر را مشخص نخواهد کرد.

خالد شفیعی درباره پیروزی تیمش مقابل پیکان به خبرنگار ورزشی خبرگزاری 
تسنیم اظهار داشت: بازی سختی را بردیم و این درحالی است که مقابل صنعت نفت 
نتیجه ای دور از تصور گرفته بودیم. ما نیاز به جبران داشتیم که خدا را شکر سه امتیاز 

مهم گرفتیم تا خودمان را آماده بازی با ماشین سازی کنیم.
وی در پاسخ به این سؤال که آیا قبول دارد تیمش کار نسبتاً راحتی مقابل 
ماشین سازی خواهد داشت، گفت: اصلًا این طور نیست و ما بازی ساده ای درپیش 
نداریم. ماشین سازی حریف سخت تری نسبت به پیکان محسوب می شود، چون یک 
مربی کاربلد مثل فرهاد کاظمی دارد که به هر تیمی می رود با هوش بالای خودش 
روی آن تیم تأثیر می گذارد. ما اگر ماشین سازی را نبریم با مشکل مواجه خواهیم شد 

و قبل از بازی با پرسپولیس حتماً باید سه امتیاز را بگیریم.
شفیعی درمورد اینکه آیا بازی با پرسپولیس می تواند قهرمان لیگ را مشخص کند، 
تصریح کرد: در فوتبال چیزی قابل پیش بینی نیست و باید بازی به بازی جلو برویم. 
ما بازی های زیادی درپیش داریم و دیدار با پرسپولیس نمی تواند سرنوشت قهرمانی 
را تعیین کند. البته این بازی برای هر دو تیم مهم است و می تواند در روند آنها تأثیر 

مثبت یا منفی بگذارد.

گزینه آبی ها به تراکتورسازی می رود؟

 تردید شهباززاده برای آبی پوش شدن
سجاد شهباززاده مهاجم سابق استقلال که در آستانه بازگشت به این تیم قرار 

داشت، به شدت دچار تردید شده است.
 استقلالی ها که صبح خود را با یک شوک بزرگ شروع کردند، هنوز شوک اول را 
هضم نکرده شوک دوم را هم متحمل شدند. دومین شوک به آبی های پایتخت، تردید 
سجاد شهباززاده برای بازگشت به تیم سابقش است.  در حالی که گمانه زنی های 
بازگشت شهباززاده به استقلال می رفت تا رنگ واقعیت به خود بگیرد، با انتشار خبر 
محرومیت این باشگاه از نقل و انتقالات زمستانی، بازیکن مزبور را نیز برای بازگشت 
به تیم سابقش به شدت دچار تردید شد. شهباززاده رضایتنامه اش را از باشگاه آلانیا 
اسپور گرفته و گویا با باشگاه سابقش برای بازگشت به توافق نهایی رسیده بود. اما این 
مشکل پیش آمده برای استقلالی ها باعث شد تا مهاجم سابق شان برای بازگشت به 
این تیم مردد شود. از تراکتورسازی بعنوان یکی دیگر از تیم هایی که به جذب این 

بازیکن اصرار دارد یاد می شود.

آزمون، جهانبخش و هم تیمی قوچان نژاد 
در لیست PSV آیندهوون

 طبق اعلام رسانه های هلندی دو بازیکن تیم ملی فوتبال کشورمان گزینه های 
PSV آیندهوون برای نقل وانتقالات زمستانی هستند. 

جفرسون فارفان که پس از جدایی از باشگاه الجزیره امارات بازیکن آزاد است و 
تیمی ندارد، گزینه باشگاه PSV آیندهوون برای نقل وانتقالات زمستانی است.

سایت هلندی »PSVprimeur« اعلام کرده که این مهاجم پرویی فقط یکی از 
شش گزینه PSV است که اتفاقات خاطرات خوبی هم در این تیم دارد. جفرسون 
بین سال های 2004 تا 2008 شصت وهفت گل برای PSV به ثمر رساند و 21 پاس 
گل داد. پیش از آن هم در تیم آلیانز لیما حضور داشت و به همین دلیل جفرسون به 
بازیکن جذابی تبدیل شده است. این سایت هلندی به رابطه خوب فارفان با باشگاه 
PSV اشاره کرده و اینکه بدون تیم و آزاد بودن او شانس حضور مجددش در این 
تیم را بیشتر می کند. علاوه بر جفرسون، سام لارسون از تیم هیرنوین، سردار آزمون 
از تیم روستوف روسیه، آندری ایوان از یونیورسیتاته کرایوا رومانی، می مون ماهی از 
خرونیخن و علیرضا جهانبخش از تیم AZ آلکمار دیگر گزینه های PSV آیندهوون 

هستند که فیلیپ کوکو، سرمربی این تیم آنها را زیر نظر دارد.

مجیدی:

 قراردادم را با استقلال فسخ کردم
مدافع استقلال با حضور در باشگاه استقلال قرارداد خود را با این باشگاه فسخ کرد.

 میثم مجیدی با حضور در باشگاه استقلال قرارداد خود را با این تیم فسخ کرد تا در 
نیم فصل دوم راهی این تیم بشود. مجیدی در این باره به خبرنگار ما گفت: »الان در 
باشگاه استقلال حاضر شدم و توانستم رضایت نامه ام را دریافت کنم. از حالا می توانم 

با تیم های مورد نظرم رسما وارد مذاکره شوم.«

استقلال مخالفت خود را با جدایی باقری
 اعلام کرد

باشگاه استقلال اعلام کرد فرشید باقری حق جدایی از این تیم را ندارد و باید در 
جمع آبی پوشان بماند.   مدیربرنامه های فرشید باقری روز )سه شنبه( جلسه ای سه 
ساعته با مسئولان استقلال داشت، ولی آنها اعلام کردند که به این بازیکن رضایت نامه 
نمی دهند. مسئولان استقلال به مدیربرنامه های این بازیکن اعلام کردند که او در 

فهرست مازاد منصوریان نیست و باید در این تیم بماند. 
این در حالی است که باقری از این شرایط ناراضی بوده و خواهان جدایی از جمع 

آبی پوشان است.

 شوک بزرگ فیفا به باشگاه های بدهکار

هفت تأثیر محرومیت استقلال بر فوتبال ایران
 استقلال از سوی فیفا از حضور در نقل و انتقالات زمستانی 
محروم شده است تا به این ترتیب جذب بازیکنان جدید عملًا 

منتفی به نظر برسد.
خریدهایی که دیروز اولین حضورشان در تمرینات استقلال را 
تجربه کردند تا علیرضا منصوریان در آستانه جدال های حساس و 
مهم پیش رو برای امیدوارتر از همیشه روی نیمکت رهبری تیمش 
بنشیند و برای تشکیل استقلال رؤیایی نقشه بکشد غافل از این که 
تنها چند ساعت دیگر حکم محرومیت فیفا از نقل و انتقالات علنی 

شده و تمام برنامه های او نقش برآب خواهد شد.
این محرومیت مسلماً شوک بزرگی به استقلال و طرفدارانش 
وارد خواهد کرد به خصوص که باشگاه در یکی دو هفته گذشته 
چند تن از بازیکنان خود را نیز به راحتی از دست داد و با صدرو 
رضایتنامه باعث شد تا لیست نفراتش خلوت تر از هر برهه ای شود. 
تیمی که بازی مهم پلی آف لیگ قهرمانان آسیا با السد را پیش رو 
دارد و بعد از آن هم باید در دربی حیثیتی پایتخت مقابل رقیب 
دیرینه و سنتی اش پرسپولیس به میدان برود حالا محروم از خرید 
نفراتی مثل چپاروف و آندرانیک تیموریان باید قید اضافه شدن 
بازیکنی مثل روزبه چشمی را هم بزند تا بحرانی جدی گریبان 

منصوریان را بگیرد.
و  استقلالی ها  برای  این حکم  که  تمام مشکلاتی  از  سوای 
سرمربی جوانش در پی خواهد داشت مسلماً تاثیرات فراوانی نیز بر 
کل فوتبال ایران خواهد گذاشت که از چند زاویه قابل بررسی است. 
تاثیراتی که ممکن است در روزهای پایانی نقل و انتقالات بازار را 
آشفته تر از همیشه کند چون هم خریدهای جدید  هم بازیکنان 
مازاد استقلال با سرنوشتی نامعلوم مواجه و قطعاً دوست ندارند 

بیرون از گود فوتبالی باقی بمانند.
یکم

اولین تأثیر حکم فیفا در قبال محرومیت استقلال برمی گردد 
به این که نه تنها مدیران باشگاه استقلال بلکه تمام مدیران حال 
حاضر فوتبال ایران با این زنگ خطر و واقعیت روبرو خواهند شد 
که نباید بدون هیچ مابع مالی دست به خرید بازیکن خارجی 
آن هم از نوع بنجل بزنند! چون خریدهایی مثل این بازیکنان 
شوخی بردار نیست و آنها با اتکا به قراردادهای خود تا یک دلار 
آخر را از طریق مراجع قانونی مثل کمیته انضباطی فیفا از این 
باشگاه ها می گیرند و متعاقب آن با شکایت های خود دردسرهای 

بیشتری رقم می زنند.

دوم
با این حکم حالا تمام  باشگاه ها برای پرداخت بدهی های به جا 
مانده از قدیم ترغیب خواهند شد و این موضوع را در دستور کار 
قرار خواهند داد تا با سرنوشت رقم خورده برای استقلال مواجه 
نشوند. در حال حاضر این باشگاه های بدهکار در ایران کم نیستند 
از جمله پرسپولیس، تراکتورسازی، ملوان، برق شیراز، ذوب آهن 
و ... که می توانند با چنین حکمی مواجه شوند از همین رو باید 
منتظر ماند و دید آیا مدیران باشگاه ها قبل از این که خرید گرانی 
انجام بدهند در پاک کردن بدهی های بین المللی خود پیش قدم 

خواهند شد یا نه؟
سوم

محرومیت اخیر استقلال را می توان از یک جهت به فال نیک 
گرفت. چون این تیم با دل بستن و اعتماد کردن به جوانان جویای 
نام خود مسیر درستی در هفته های گذشته در پیش گرفته بود 
که اوج این اعتماد در آبادان دیده شد. استقلال با میانگین سنی 
زیر 25 سال توانست پرگل ترین برد این فصل خود را رقم زده 

و در کنارش نمایش خوبی از خود ارائه بدهد تا تمام انتقادات 
فروکش کند. مسلماً اضافه شدن دو بازیکن سی و چهار، پنج ساله 
می توانست این اعتماد و توازن به وجود آمده را برهم بزند و دوباره 

مشکلات زیادی برای کادر فنی و علیرضا منصوریان رقم بزند.
چهارم

با بیرون ماندن آندرانیک تیموریان، سرور چپاروف حتی روزبه 
چشمی که گفته می شود مشکلی برای بازگشت به میادین ندارد 
بازار  می توان این گونه حدس زد که نظم و آرامش حاکم بر 
زمستانی فعلی فوتبال ایران برهم بخورد چون این بازیکنان اصلًا 
دوست ندارند بیرون بمانند به همین خاطر باید منتظر جنگ و 
جدل جدیدی میان باشگاه ها برای خرید احتمالی آنها باشیم. البته 
بعد دیگر این ماجرا هم این است که باشگاه ها رغبتی برای خرید 
بازیکنان مد نظر علی منصوریان از خود نشان ندهند چون دو نفر 
از آنها پا به سن گذاشته هستند و دیگری نیز یک سال و اندی 
است که فوتبال بازی نکرده و هنوز مشخص نیست به صورت 100 

درصد بهبودی اش را به دست آورده باشد.

پنجم
تا همین دیروز یکی از حاشیه های پیرامون خریدهای جدید 
استقلال به پرداختی های باشگاه به چپاروف و تیموریان مربوط 
می شد. بازیکنانی که تا بخش عمده ای از قرارداد این فصل خود 
را نگرفته بودند برای ثبت قرارداد و حضور در تمرینات رغبتی 
نشان نمی دادند حالا با محرومیت استقلال از فیفا نمی توانند برای 
استقلال به میدان بروند و باید این پول ها را برگردانند. البته اگر 
برگشتی در کار باشد چون آندو به اندازه کافی از گذشته طلب کار 
بود ضمن این که چپاروف هم به عنوان بازیکنی خارجی خود را 
در این اتفاق مقصر نخواهد دانست و به دنبال حق و حقوق خود 

نیز خواهد بود.
 ششم

از یکی، دو روز گذشته بحث در قبال چهارمین بازیکن مازاد 
استقلال و جدایی اش از جمع آبی ها داغ داغ شده بود تا جایی که 
شایعاتی پیرامون قرارداد داخلی این بازیکن با پرسپولیس آن هم 
به صورت پنهانی نیز نقل محافل خبری شد. فرشید باقری که با 
اضافه شدن آندو دیگر شانسی برای حضور در ترکیب اصلی نداشت 
مصرانه در پی جدایی از استقلال بود اما باشگاه از صدور رضایتنامه 
برای او خودداری می کرد چون احتمال می داد این بازیکن راهی 
اردوی رقیب دیرینه شود. حالا که باشگاه از نقل و انتقالات محروم 
است و حضور آندو و روزبه چشمی منتفی شده به احتمال فراوان 
فرشید باقری باید قید جدایی را بزند و همچنان در استقلال بماند و 
امیدوار باشد که منصوریان تفکراتش نسبت به این بازیکن را تغییر 

داده و او را از نیمکت نشینی نجات دهد.
هفتم

حکم اخیر فیفا روی برنامه ای که مسئولان سازمان لیگ و 
فدراسیون فوتبال برای گنجاندن بندی در قراردادهای جدید با 
بازیکنان خارجی مد نظر قرارداد، تأثیر زیادی خواهد گذاشت. 
براساس این بند بازیکنان خارجی که در ایران قرارداد می بندند 
دیگر حق شکایت به مراجع قانونی بیرون ایران از جمله فیفا و 
دادگاه هایی مثل CAS را نخواهند داشت و اگر بنا به شکایتی باشد 
تنها فدراسیون فوتبال و کمیته انضیاطی به عنوان متولی به آن 
رسیدگی خواهد کرد. بندی که می تواند در ورود بی رویه بازیکنان 
خارجی دست دوم مانع بزرگی باشد و از آن مهمتر باشگاه های 
لیگ برتری را از کابوس های محرومیت های این چنینی توسط 

فیفا نجات دهد.

دپارتمان داوری در خصوص بازی های هفته هجدهم 
مسابقات فوتبال لیگ برتر باشگاه های کشور اطلاعیه ای 

را صادر کرد.
 دپارتمان داوری درباره دیدارهای ماشین سازی تبریز 
- صبای قم، پیکان - تراکتورسازی تبریز، پدیده - نفت 
تهران، استقلال - صنعت نفت آبادان، ذوب آهن - فولاد 
خوزستان اعلام کرد که هیچ اشتباهی که در نتیجه 
بازی تأثیر مستقیم داشته باشد، مشاهده نشده و تمامی 

تصمیمات داوران  مورد تأیید است.
پیکان - تراکتورسازی

حتی در صحنه برخورد مهاجم تراکتورسازی در محوطه 
جریمه تیم پیکان، با توجه به اینکه هر دو بازیکن )مدافع 
و مهاجم( به یک اندازه نیرو وارد می کنند، هیچ خطایی 

اتفاق نیفتاده و تصمیم داور در ادامه بازی صحیح است.
استقلال خوزستان - سپاهان

در این دیدار، تصمیم داور در اعلام صحنه پنالتی درست 
بوده است. هر چند در صحنه دوم با توجه به عدم پوشش 
تصویری مناسب لحظه وقوع خطای هند کاملًا به وضوح 

دیده نمی شود، تصمیم داور مورد تایید است.
سایپا - سیاه جامگان

گلی که توسط تیم سایپا در دقیقه 46 به ثمر رسید، 
باید به علت خطای هند مهاجم تیم سایپا  گل را مردود 
و به بازیکن خاطی یک اخطار داده می شد. در نهایت باید 
گفت تصمیم داور در نتیجه بازی تاثیر مستقیم داشته 

است.
پرسپولیس - گسترش فولاد

تیم  سود  به  پنالتی  خطای  دو  باید  مسابقه  داور 

پرسپولیس اعلام می کرد و در صحنه منجر به اخطار 
دقایق 35 و 81  با توجه به تصاویر تلویزیونی، گزارش 
بازی و گزارش داوران، هر چند که صبح امروز در مصاحبه 
با رسانه های گروهی با استناد مطالب یادشده، موضع گیری 
شده است، اما هنوز به دلایل قطعی نرسیده ایم که به 
محض مشخص شدن آن به سرعت اذهان عمومی را 
مطلع خواهیم کرد. همچنین کاپیتان پرسپولیس باید به 
علت تحریک تماشاگران با کارت زرد دوم از بازی اخراج 

می شد.
دپارتمان داوری در این اطلاعیه تأکید کرده با روندی 

که به وجود آمده است، قطعاً داوری کشور متضرر خواهد 
شد، چون اگر قرار باشد بازیکنان، کادر فنی، تماشاگران 
و به تازگی گزارشگران تلویزیونی در مقابل هر تصمیم 
داور موضع گیری کرده و آن را زیر سؤال ببرند، نمی شود 
از داوران انتظار داشت که در زمین به خوبی به قضاوت 
بپردازند. یکی از نکات مهم در امر قضاوت آرامش است، 
بنابراین از همه دست اندرکاران درگیر در مسابقات شامل 
بازیکنان، مربیان، مدیران عامل، تماشاگران و اصحاب 
رسانه درخواست می شود در حفظ آرامش فضای داوری 

کشور اهتمام لازم را داشته باشند.

 رئیس کمیته انضباطی گفت: اگر در مسابقه ای داور به اشتباه بازیکنی را که باید اخراج 
می شد، در داخل زمین نگه دارد می توانیم راجع به اصل بازی و یا حتی تکرار مسابقه 

تصمیم گیری کنیم.
 اسماعیل حسن زاده- رئیس کمیته انضباطی با تاکید بر اینکه تخلفات پیاپی 
تماشاگران منجر به محرومیت آنها در مسابقات بعدی می شود، گفت: در پایان نیم فصل 
اول، تخلفات تماشاگران را که دسته بندی کردیم که تیم های استقلال تهران و تراکتور 
سازی تبریز به ترتیب بیشترین تخلفات را داشته و در راس باشگاه های پر تخلف بود. بر 
همین اساس بعد از 7 یا 8 تنبیه جریمه نقدی، مجبور شدیم از گزینه محرومیت تماشاگر 

برای این دو تیم استفاده کنیم که محرومیت های تماشاگران نیز اجرا شد.
وی در ادامه بیان کرد: تیم های صنعت نفت آبادان، پرسپولیس، ماشین سازی تبریز، 
سپاهان اصفهان و فولاد خوزستان در رده های بعدی از لحاظ تخلفات تماشاگران هستند 
و تخلفات شان به اندازه ای است که اگر رعایت نکنند ما مجبوریم با تنبیهات سخت تری، 

با آنها برخورد کنیم. 
وی درباره حوادثی که عصر روز دوشنبه در بازی پرسپولیس تهران و گسترش فولاد 
تبریز رخ داد، گفت: راجع به حوادث پرسپولیس و گسترش فولاد هنوز گزارش بازی 
به دست ما نرسیده و به محض اینکه گزارش مقامات رسمی  برایمان ارسال شود، در 
خصوص همه موارد انضباطی تصمیم گیری خواهیم کرد. اما راجع به اتفاق خاص داوری 
که رخ داد، آیین نامه انضباطی و سایر قوانین این موارد را پیش بینی کرده است و به 
نظر می رسد که کمیته برگزار کننده مسابقات حتما تکالیف قانونی خود را در این مورد 

اعمال خواهد کرد.
حسن زاده گفت: در قانون پیش بینی شده است که اگر داوری در تصمیمات 
انضباطی اش)دادن کارت زرد و یا قرمز( اشتباه کند، کمیته انضباطی می تواند این تصمیم 
را اصلاح  کند که در این خصوص هم اگر موردی در گزارش های مقامات رسمی قید 
شود، ما حتما تصمیم می گیریم. البته قانون به کمیته برگزار کننده مسابقه این اجازه را 
می دهد که اگر در مسابقه ای داور اشتباها بازیکنی را که باید اخراج می شد، در داخل 
زمین نگه دارد و تیم مقابل اگر بازنده  می شد، کمیته برگزار کننده می توانست اقدام داور 
را به عنوان اشتباه موثر در نتیجه قلمداد کرده و راجع به اصل بازی و یا حتی تکرار مسابقه 
تصمیم گیری کند. ولی در این مورد چون نتیجه به نفع تیم دارنده بازیکن مذکور نبوده، 

فقط اعمال قانون برای مسابقه بعدی آن بازیکن صورت خواهد گرفت.
وی در پایان افزود: باز هم از همه مقامات مسئول باشگاه ها و تیم ها تقاضا داریم که با 
رعایت قوانین و مقررات، چنانچه اعتراضی داشته باشند، وفق مقررات و با مکاتبه رسمی 

اعتراض های خود را پیگیری کنند.
 مصاحبه های رسانه ای و یا جنجال در حواشی رقابتهای لیگ امری ناشایست 
است و تنبیه انضباطی هم دارد. ضمن اینکه از مقامات باشگاه استقلال تهران  به دلیل 
حضورشان در کمیته انضباطی به جهت بررسی حاشیه های انضباطی باشگاه تشکر و 
قدردانی می کنیم. در واقع  مطالبی که در راستای آرامش در سکوها مفید و موثر بود را 
مطرح کرده و باشگاه استقلال نیز به نوعی متعهد شدند که تلاش های همه جانبه در 

خصوص آرامش در سکوهای این تیم به عمل آورند.

سرمربی پرسپولیس بعد از پیروزی در دیدار پرحرف 
و حدیث مقابل گسترش فولاد در تمرین روزسه شنبه 

دقایقی با اصحاب رسانه به گفتگو پرداخت.
برانکو ایوانکوویچ که موفق شد با کسب سه امتیاز از 
جدال گسترش فولاد توانست فاصله 4 امتیازی خود از 
تراکتورسازی را حفظ کند، در حاشیه تمرین امروز در 
گفتگو با اصحاب رسانه در خصوص اتفاقات و حواشی دیدار 

روز گذشته صحبت کرد.
گسترش سخت ترین مسابقات ما بود

لذت بردم از عملکرد بازیکنانم که به خودشان ایمان 
داشتند. در نیمه دوم که سخت تر از نیمه اول بود با تمام 
وجود بازی کردند و با استحقاق به پیروزی رسیدند. به این 
مسابقه به عنوان یکی از سخت ترین مسابقه نگاه می کردیم. 
گسترش فولاد خیلی تقویت شده است. آنها در ابتدای 
فصل خوب نبودند چرا که تغییرات زیادی داشتند. بار دیگر 

به کل تیم تبریک می گویم. 
صبا سخت  برابر  را  کار  محرومان  و  مصدومان 

می کنند
بازی بسیار سختی مقابل صبا داریم و این دیدار برای 
ما بسیار مهم است. در این بازی محسن ربیع خواه، فرشاد 
احمدزاده، سیدجلال حسینی و مهدی طارمی را به دلیل 
محرومیت و مصدومیت در اختیار نداریم و این مسئله 
کارمان را سخت می کند. باید تلاش کنیم تا در این دیدار 

هم نتیجه خوبی بگیریم.
 کارت عمدی بازیکنان پرسپولیس؟

این مسئله را از خودشان بپرسید. بنده چنین حسی 
نداشتم. وقتی 2 پنالتی ما را نمی گیرند، طبیعی است که 
بازیکن عصبی شود. مگر 2 پنالتی اتفاق نیفتاد؟ چرا داور 
اعلام خطا نکرد؟ طبیعی است که در این شرایط، بازیکن 
عصبی شود. آیا بازیکن گسترش فولاد باید اخراج می شد 
یا نه؟ چرا خالد شفیعی در مسابقه تراکتورسازی مقابل 
استقلال خوزستان از زمین اخراج نشد؟ حرکت او 3 اخراج 
داشت. وقتی اشتباهات اینقدر زیاد است نمی شود گفت 

این مسائل اتفاقی است.
بازیکنان به پایمالی حق شان همیشه اعتراض می کنند 

اگر یک نفر حق شما را به طور مرتب پایمال کند 
ساکت می ایستید و به او نگاه می کنید؟ نباید نگاه فردی 
داشته باشیم و باید به کل مسابقه نگاه کنیم. 2 پنالتی 
ما گرفته نشده و داور دائم به ضرر پرسپولیس تصمیم 
می گیرد. طبیعی است که بازیکنان در این شرایط ناراحت 
و عصبی شوند. من هم این موضوع را درک می کنم. سعی 
می کنم جو تیم آرام شود اما وقتی داور پنالتی های ما را 
نمی گیرد، باید به او بگوییم که ما را ببخشید که برای ما 

پنالتی نگرفتی؟
نادیده گرفته شدن پنالتی های تیم 

 من هر روز نگران تر می شوم. حالا منتظر هستیم ببینیم 

چه اتفاقی رخ می دهد و باشگاه چه واکنشی نشان می دهد.
محرومیت استقلال از جذب بازیکن؟

 این اتفاق ممکن است حتی برای رئال و بارسلونا هم 
رخ دهد. سعی می کنیم باشگاه ثبات مالی داشته باشد.

آخرین وضعیت جذب بازیکن عراقی؟
این موضوع در دست اقدام است.

 دپارتمان داوری فدراسیون فوتبال اعلام کرد:

صالحی ۲ پنالتی پرسپولیس را نگرفت و حسینی را اخراج نکرد

حسن زاده: پرسپولیس بازنده می شد امکان تکرار مسابقه وجود داشت

بازیکنان به پایمالی حق شان همیشه اعتراض می کنند 

برانکو: بازیکنان من از عمد کارت نگرفتند



5 علمی و سلامت 

بیماری هایی که از روی صورت می فهمیم
اینکه اکثر پزشکان موقع صحبت کردن به چشمان بیمارشان دقیق می شوند، صرفا به 
دلیل برقراری ارتباط کلامی نیست. برخی علائم بیماری ها در صورت نمود پیدا می کنند که 
گاهی جدی هستند. حتی می توانید از پزشک سئوال کنید چه چیز در صورت تان مشاهده 
می کند.   بهترین کار این است که خودتان نیز نسبت به برخی علائم مشهود در صورت 
دقت بیشتری داشته باشید و در خصوص برخی تغییرات بی تفاوت نمانید. در این مطلب 
در خصوص برخی علائم آشکار در صورت که نشان دهنده مشکلات درونی هستند بیشتر 

صحبت می کنیم.
غدد زرد و نرم روی پلک ها؛ بیماری قلبی

برآمدگی های زرد و نرم روی پلک ها که پر از چربی هستند به اگزانتلاسما معروف هستند. 
اگزانتلاسما ممکن است نشان دهنده بیماری های قلبی باشد. نتایج یک پژوهش دانمارکی 
که در سال 2011 روی سیزده هزار بیمار انجام شده است نشان می دهد بیمارانی که دچار 
این برآمدگی ها هستند )حدودا 4 درصد مردم( به میزان 70 درصد بیشتر در معرض سخت 

شدن عروق و 50 درصد بیشتر در معرض خطر سکته قلبی در ده سال آتی هستند.
نامتقارنی صورت؛ سکته مغزی

به هم خوردن تقارن صورت می تواند از نخستین علائم بروز سکته مغزی باشد. بیماران 
زیادی هستند که می گویند در حین نگاه کردن به آینه صورت شان را متفاوت می بینند. 
احتمال دارد فرد احساس کند یک طرف صورتش حس ندارد و یا اینکه نمی تواند به طور 
کامل لبخند بزند.  همچنین ممکن است فرد دچار مشکل تکلم شود. اگر چنین تغییراتی را 
در صورت نزدیکان تان مشاهده کردید، فورا با اورژانس تماس بگیرید، چون ممکن است فرد 

در حال سکته مغزی باشد.
پوست و لب ها ؛ پنهان کننده برخی بیماری ها

اگر پوست تان خشک است، می تواند نشان دهنده یک مشکل رایج مانند کم آبی بدن باشد. 
اما این مسئله می تواند نشان دهنده مشکلی جدی تری مانند کم کاری تیروئید یا دیابت 
نیز باشد که روی عملکرد غدد فوق کلیوی تاثیر می گذارند. از دیگر علائم کم کاری تیروئید 
می توان به احساس سرمای دائمی در بدن، افزایش وزن و خستگی زیاد اشاره کرد. دیابت 
نیز خود را با علائمی مانند تشنگی بیش از اندازه، تکرر ادرار و اختلال بینایی نشان می دهد.

موهای زائد صورت ؛ اختلالات هورمونی
موهای زائدی که روی چانه، پیشانی و پشت لب زنان سبز می شوند ممکن است نشان 
دهنده سندرم تخمدان پلی کیستیک باشد. این مسئله یک مشکل هورمونی است که از تولید 

زیاد هورمون های مردانه در خانم ها ناشی می شود.
 سیاهی و پف دور چشم ها ؛ آلرژی های مزمن

اگر چشمانتان خسته به نظر می رسند ممکن است از آلرژی های مزمن رنج ببرید. این 
آلرژی ها باعث انبساط عروق اطراف چشم ها می شوند. از آنجایی که پوست این نواحی 
بسیار نرم و حساس است، گردش خون زیاد باعث ایجاد پف و کبودی اطراف چشم می شود.

رنگ پریدگی ؛ کم خونی، بیماری های قلبی و ریوی
تغییرات رنگ چهره نشان می دهد که چیزی در درون بدن درست کار نمی کند. رنگ 
پریدگی صورت می تواند نشان دهنده کم خونی باشد. رنگ زرد صورت حکایت از بیماری های 
کبدی دارد. لب ها و ناخن های کبود نیز می تواند از وجود بیماری های قلبی یا ریوی نشات 

بگیرد. بنابراین بهتر است به پزشک مراجعه کرده و آزمایش بدهید.
ضایعات و لکه های روی صورت ؛ واکنش بدن نسبت به برخی ترکیبات

برخی مشکلات گوارشی تاثیر خود را روی پوست می گذارند و از این طریق نیز قابل 
تشخیص هستند. پلاک های قرمز رنگی که ایجاد خارش می کنند ممکن است نشان دهنده 
بیماری سلیاک باشد. این بیماری یک اختلال ایمنی است که در اثر واکنش بدن نسبت به 
گلوتن )پروتئین موجود در گندم( بروز می کند.  توجه داشته باشید جوش ها و کهیرهای 
پروانه ای شکلی که روی استخوان گونه و بینی را می پوشانند نیز ممکن است جزو علائم 
بیماری لوپوس باشند. لوپوس یک بیماری خودایمنی است که در آن سیستم ایمنی بدن به 
بافت های خودی حمله می کند. این حملات نیز باعث ایجاد التهاب و آسیب دیدگی نقاط 
مختلفی از بدن از جمله پوست، مفاصل، کلیه ها، قلب و ریه ها می شود. یادتان باشد که 
مشکلاتی مانند آلرژی ها، اگزما، رزاسه )رگ های عنکبوتی شکل قرمز زیر پوست صورت( و 

برخی عفونت ها نیز باعث ایجاد ضایعات پوستی در صورت می شوند.
چانه کوچک و عقب رفته ؛ آپنه خواب

کوچک شدن چانه و عقب رفتن آن می تواند ناشی از مشکل آپنه خواب باشد. باید بدانید 
که این مشکل با قطع شدن موقتی)در حدود 10 ثانیه( تنفس در حین خواب بروز می 
کند. اگر اطرافیان تان شکایت دارند که شما با صدای بلندی خر و پف می کنید و یا صبح 
با سردرد از خواب بیدار می شوید و در طول روز احساس خستگی زیادی دارید، حتما به 

پزشک مراجعه کنید.

 

دانشمندان از کشف و شناسایی فسیل های یک سمور آبی بسیار غول پیکر خبر داده اند 
که ابعادی به اندازه یک گرگ داشته است.

 این سمور 6.2 میلیون سال قبل در این بخش از جهان زندگی می کرده است و در 
رودخانه ها و دریاچه ها و تالاب های سرسبز، گرم و مرطوب جنوب غربی چین ساکن 
بوده است.سمور یاد شده با نام علمی Siamogale melilutra حدود 50 کیلوگرم وزن 
داشته و طول آن به دو متر می رسد. تا به حال کشف فسیل سمور آبی در این ابعاد و 

چنین وزنی سابقه نداشته است.
دانشمندان می گویند کشف این فسیل نشانگر تنوع حیات در روزگاران گذشته است 

و سوالات بی پاسخ فراوانی را به وجود می آورد.
دندان های فک جلویی این سمور بسیار بزرگ و آرواره های او بسیار قوی بوده است و 
به نظر می رسد این حیوان می توانسته از این طریق انواع حلزون های سخت پوست و 

ماهی های بزرگ و مقاوم را خرد و تکه تکه کند.
سمور یاد شده همچنین می توانسته به راحتی در آب های کم عمق و باتلاقی شنا کند.

هنوز مشخص نیست این سمور از چه حد هوش و توان فکری برای بقای خود 
برخوردار بوده است. فسیل یافت شده دارای جمجمه و فک پایین، دندان های مختلف 
و استخوانهای اندام است. قرار است با اسکن کردن فسیل یاد شده جزییات بیشتری در 

مورد آن به دست آید.

کشف فسیل سمور غول پیکر باستانی در چین
"مایکل سیفر" کاوشگر و غارنورد باتجربه آمریکایی 
طی سفرهای بلندمدتی که به درون غارهای مختلف 
داشته به این نتیجه رسیده است که در زمانیکه انسان 
در محیط های که نور خورشید در آنها نفوذ نمی کند، 

زندگی کند گذشت زمان را کمتر متوجه می شود.
"سیفر" که تجربه غار نوردی بلندمدت را در کارنامه 
خود دارد یک بار در 16 ژوئیه سال 1۹62 بدون داشتن 
ساعت به داخل یک غار رفت و قصد داشت حدود یک 
ماه در آنجا بماند. 16 ژوئیه معادل)26 تیر( وی روزها را 
طبق الگوی خواب خود در نظر می گرفت و خواب یک 
شب را معادل یک روز می دانست و انتظار داشت که در 
20 اوت)اول شهریور( از غار خارج شود؛ اما زمانی که 
سفرش پایان یافت متوجه شد که 14 سپتامبر)24 روز 

بیشتر از زمان در نظر گرفته شده توسط وی( است.
وی در عمر 60 ساله خود، تا به حال سه مرتبه کمتر 
گذشتن زمان را زیر زمین تجربه کرده و توانسته است 
با استفاده از تجربیات خود رفتار و درک مغز انسان را 
در شرایط فقدان نور طبیعی و دور از دیگر انسان ها 

بررسی کند.
وی در این سفرها در یک چادر زندگی کرده است و 
با استفاده از یک ژنراتور کوچک و یک لامپ به مطالعه 
پرداخته است و خاطرات خود را نوشته است. "سیفر" 
در شرایط زیر زمین با هر الگویی که دلش می خواسته 
خوابید، بیدار شده و غذا خورده و این فعالیت ها را در 

یک دفترچه ثبت کرده است.
زمانیکه که "سیفر" در 14 سپتامبر)24 شهریور( 

روی سطح زمین آمد و فکر می کرد که تقریبا 20 
اوت)اول شهریور( است، به طور تصادفی به یک موضوع 

مهم درباره بیولوژی بدن انسان پی برد.
انسان  روزی  شبانه  چرخه  معتقدند  دانشمندان 
24 ساعت است. اما "سیفر" نظری مخالف این دارد. 
دانشمندان معتقدند چرخه شبانه روزی انسان 24 
ساعت است. اما "سیفر" نظری مخالف این را دارد. مدت 
زمان هایی که وی در هر روز در غار بیدار بوده است 
بسیار متفاوت بوده است. کمترین آنها حدودا شش 

ساعت و بیشترین آن حدود 40 ساعت بوده است.
این موضوع به سرعت تنظیم بدن وی با مدت شبانه 

روز در روی سطح زمین را به هم زده است. 
10 سال بعد در تجربه دیگری وی مجددا آزمایش 
خود را تکرار کرد و این بار به یک غار در تگزاس رفت 
و قرار بود شش ماه در آن زندگی کند و به همراه خود 

780 گالن آب برد.
وی بعد از این سفر متوجه شد که در پنج هفته اول 
وی با یک چرخه شبانه روزی 26 ساعته زندگی کرده 
است. "سیفر" در بررسی های خود متوجه شد که در 
این سفر شبانه روز وی بین 26 تا حتی 50 ساعت 
بوده است. در روز هفتاد وهفتم وی در ماهیچه های 
دست خود احساس ضعف می کند و نهایتا دو روز بعد 
به همراهان خود اطلاع می دهد تا او را از غار خارج کنند 
اما بعدا منصرف شد و کار را ادامه داد. وی شش ماه 
کامل در غار زندگی کرد و چشمانش به همین خاطر 

شدیدا ضعیف شد.
آخرین سفر وی در سال 1۹۹۹ تقریبا دو ماه طول 
کشید. این غارنورد ماجراجو در نظر داشت تا ببیند 
افزایش سن چه تغییری در روند درک انسان از گذشت 
زمان در این شرایط دارد. "سیفر" در 30 نوامبر 1۹۹۹ 
وارد غار شد و در روز 14 فوریه 2000)76 روز بعد( 
از غار خارج شد، در حالیکه فکر می کرد در پنجم 
فوریه)67 روز بعد( از غار خارج شده است. در این سفر، 
"سیفر" برای مدتی علاوه بر ضعف در بینایی در حافظه 

خود نیز دچار اختلال شد.

زیرِ زمین گذشت زمان برای انسان چگونه است؟

شرکت هنسون رباتیک برای اولین بار رباتی به شکل پرفسور آلبرت انیشتن 
طراحی کرده که می تواند به بچه ها درس علوم را آموزش دهد.

 این ربات کوچک ظاهری کاملا مشابه با انیشتن دارد و از فناوری هوش مصنوعی 
برای ارتقای درک و توانمندی های خود استفاده می کند.

استفاده از همین فناوری به ربات یاد شده امکان می دهد تا درک خود در مورد 
سوالات و پرسش های هر فردی را افزایش دهد و بتواند به سوالات کودکان در مورد 

شاخه های مختلف علوم پاسخ های دقیق و مناسب بدهد.
این ربات همراه با برنامه ای موسوم به Stein-o-Matic عرضه می شود که روزانه 

محتوای جدید و تعاملی را در اختیار کاربران قرار می دهد.
ربات انیشتن از طریق صورت خود می تواند احساساتش را به کاربر منتقل کند، 
با تکان دادن بازو به سمتی اشاره کند، اما از آن نمی توان برای کارهایی مانند تمیز 

کردن زمین و غیره استفاده کرد.
این ربات 36 سانتیمتری قابلیت اتصال به شبکه های وای - فای را دارد و مدیریت 
آن با استفاده از آیفون و گوشی های آندرویدی ممکن است. برای شارژ این ربات باید 

از باتری های هیبریدی قابل شارژ مجدد استفاده کرد.
علاقمندان می توانند با پرداخت 24۹ دلار ربات یادشده را خریداری کنند. عرضه 

این ربات به بازار در ماه آوریل آغاز می شود.

ربات انیشتن به بچه ها علوم یاد می دهد

موذی ترین سرطان در بدن، 5 نشانه بارز دارد!

تومورها  ترین  موذی  از  یکی  کلیه  سرطانی  تومور 
هستند که در اغلب مواقع علیرغم انتشار به مناطق دیگر 
بدن، هیچ علامت و نشانه ای ندارند و در اغلب موارد به 
صورت اتفاقی و در بررسی ها و چکاب کلیه با سونوگرافی 

و یا سی تی اسکن تشخیص داده می شوند.
به گزارش آوای سلامت ،از مشخصات بد این توموهای 
سرطانی، مقاوم بودن آنها به شیمی درمانی و رادیوتراپی 

است.
سرطان کلیه یکی از 10 سرطان شایع است و اغلب، 
مردان بالای 50 سال را گرفتار خود می کند. در اینجا 

شایع ترین علائم این سرطان بیشتر معرفی شده است:
وجود خون در ادرار: خون در ادرار که به نام هماچوری 
شناخته می شود، یکی از علائم بارز ابتلا به سرطان کلیه 
است. اغلب حتی مقدار بسیار کمی خون در ادرار، می 
تواند باعث تغییر رنگ آن شود. گاهی اوقات خون در ادرار 
آنقدر ناچیز است که تنها با آزمایش ادرار می توان آن 
را تشخیص داد. البته عواملی مانند عفونت مثانه، سنگ 
گلیه، کیست، یا التهاب نیز باعث وجود خون در ادرار 
می شود. به هر حال در صورت مشاهده این علامت باید 

سریعا به پزشک مراجعه کرد.
درد پایین کمر: اکثر افراد این درد را تجربه نمی کنند 
تا زمانی که سرطان به مراحل پیشرفته خود رسیده باشد. 
درد ناشی از سرطان کلیه در یک طرف از پهلو و بالاتر از 
لگن احساس می شود. این درد می تواند یک درد مبهم 
و تیز باشد. اگر هر گونه درد ناگهانی را در پهلوی خود 
احساس کردید که برای چند روز ادامه داشت، حتما به 

پزشک مراجعه کنید.
وجود توده در شکم: وجود توده در شکم می تواند 

علامت هشدار دهنده ابتلا به سرطان کلیه باشد. حس 
کردن توده کلیوی سخت است چون بیشتر در اعماق 
به  وادار  را  پزشک  توده  این  کشف  دارد.  وجود  شکم 
سفارش آزمایش هایی مانند سونوگرافی و سی تی اسکن 
می کند. البته در نظر داشته باشید که اغلب این توده ها 

همیشه نشان دهنده ابتلا به سرطان نیستند.
کم خونی و خستگی: خستگی یک علامت شناخته 
شده در مورد اغلب سرطان ها است. خستگی ناشی از 
سرطان با خستگی معمولی تفاوت دارد و با خواب و 
استراحت برطرف نمی شود. این خستگی با فعالیت های 
روزمره و طبیعی تداخل دارد و می تواند فرد را تحریک 
پذیر و ضعیف کند. هر گونه خستگی غیر معمول باید به 

اطلاع پزشک رسانده شود.
از دست دادن اشتها، تب و از دست دادن وزن: یکی 
از نشانه های رایج سرطان، از دست دادن ناگهانی و غیر 
منتظره وزن است؛ بدون این که بیمار از رژیم غذایی 
نیز  ناشناخته  با علت  باشد. تب  خاصی تبعیت کرده 
ممکن است همراه با سایر علائم، نشانه ای از ابتلا به 

سرطان کلیه باشد.
تشخیص

اگر بیمار علایمی داشت که مشابه سرطان کلیه بود، 
پزشک یک یا بیشتر از این آزمایش ها را در مورد او 

انجام می دهد:
تست بدنی: پزشک علایم حیاتی مثل تب و فشار 
خون بیمار را چک کرده و پهلوهای او را لمس می کند.

تست ادرار: برای چک کردن خون در ادرار
تست خون: برای اندازه گیری موادی مثل کراتینین 
)غلظت زیاد کراتینین به این معنی است که کلیه ها کار 

خود را درست انجام نمی دهند(.
تست آی وی پی: پزشک رنگ خاصی را به درون 
وریدی در بازو تزریق می کند. رنگ در بدن حرکت می 
کند و به وسیله کلیه ها دریافت می شود. رنگ باعث 
درخشش کلیه ها در زیر اشعه ایکس می گردد. مقداری 
و حالب  مثانه  از  عبور  را هنگام  رنگ  ایکس  اشعه  از 
ردیابی می کند. اشعه ایکس می تواند تومورهای کلیه و 

مشکلات دیگر را نشان دهد.
سی تی اسکن: دستگاه تولید کننده اشعه ایکس به 
کامپیوتری متصل است و یک سری عکس از جزئیات 

کلیه می گیرد.
تست ماورای صوت: از امواج فوق صوت که افراد آن 
را نمی شنوند استفاده می گردد. امواج از کلیه بازتاب می 
شوند و پژواک آنها توسط رایانه ای دریافت و تصاویری 

تحت عنوان سونوگرام ساخته می شود.
بیوپسی )نمونه برداری(: عبارتست از خارج کردن 

تکه ای از بافت کلیه برای بررسی سلول های سرطانی.
تاخیر نکنید!

متاسفانه اغلب علائم بالینی سرطان کلیه، تا رسیدن 
به مراحل پیشرفته خود را نشان نمی دهند. به همین 
دلیل مهم است که در صورت مشاهده هر کدام از علائم 
ذکر شده، به پزشک مراجعه کنید. اگر سابقه خانوادگی 
ابتلا به سرطان را دارید، تسریع مراجعه به پزشک در 
healthlineشما اهمیت چندبرابر دارد. به یاد داشته باش

ید که بسیاری از علائم سرطان کلیه خوش خیم و قابل 
پیشگیری هستند. هرچه زودتر با این علائم به پزشک 
مراجعه کنید، گزینه های درمانی بیشتری نیز پیش روی 

شما قرار دارد.

نفس خوشبو با این خوراکی ها
برخی مواد غذایی و نوشیدنی ها موجب شکل گیری بوی بد دهان و نفس بدبو می شوند 
که از آن جمله می توان به پیاز، سیر، گوشت، قهوه، الکل، و نوشیدنی های گازدار اشاره کرد. 
بوی بد دهان اغلب به واسطه ترکیبات گوگردی فرار و در زمان گوارش آنها شکل می گیرد.

به گزارش عصر ایران به نقل از "ریدرز دایجست"، دنبال نکردن یک روال مناسب 
بهداشت دهان و دندان نیز می تواند به ایجاد مشکل بوی بد دهان منجر شود. با این وجود، 
روش های طبیعی بسیاری برای بهبود بوی دهان و خوشبو کردن نفس وجود دارند که در 

ادامه به برخی از آنها اشاره می کنیم. 
نوشیدن آب بیشتر 

همه ما می دانیم که نوشیدن آب برای سلامت بدن انسان مفید است. آب، بدن را 
هیدارته نگه می دارد و فواید آن از تقویت سلامت مغز تا بهبود حالت کشسانی پوست 
را شامل می شود. همچنین، آب به عنوان یک خوشبو کننده نفس طبیعی کارایی دارد. 
نوشیدن آب به پاکسازی باکتری های تولیدکننده بوی بد که در دهان خشک فعالیت 
بیشتری دارند، کمک می کند. نوشیدن آب به میزان کافی در روز به پاکسازی باقیمانده 
مواد غذایی از روی زبان و دندان ها نیز کمک می کند و در نتیجه در کاهش تولید بوی 

بد تاثیرگذار است. 
انتخاب ماست های غنی شده و سرشار از پروبیوتیک 

بیشتر ماست ها حاوی برخی پروبیوتیک ها هستند. برای بهره مندی از فواید بیشتر در 
پی برچسب های غنی شده با ویتامین D و حاوی باکتری پروبیوتیک باشید. پروبیوتیک ها 
باکتری های خوبی هستند که به ایجاد تعادل قدرت در دهان کمک می کنند و جمعیت 
باکتری های خوب در برابر باکتری های بد را افزایش می دهند. جمعیت های سالم از 

باکتری های خوب به طور طبیعی نفس را خوشبو می کنند. 
نوشیدن شیر 

افزون بر ماست غنی شده، نوشیدن شیر - بدون چربی و کامل - نیز می تواند به مبارزه 
با بوی بد دهان کمک کند. چربی شیر و محتوای آب آن در خوشبو کردن نفس به ویژه 

زمانی که سیر مصرف کرده باشید، نقش دارند. 
نوشیدن چای سبز 

پژوهش ها نشان داده اند که چای سبز حاوی پلی فنول ها است که به طور طبیعی 
به خوشبو کردن نفس کمک می کند. همچنین، چای سبز می تواند در پیشگیری از 
پوسیدگی دندان، مقابله با برخی انواع سرطان دهان، و بهبود کاهش وزن نقش داشته باشد. 

استفاده از آدامس یا خوشبوکننده 
آدامس های حاوی زایلیتول، یک الکل قند که باکتری ها را تغذیه نمی کند، می تواند 
در خوشبو کردن نفس و کاهش بوی بد دهان تاثیرگذار باشد. آدامس یا خوشبوکننده 
های حاوی زایلیتول می توانند پوششی لغزنده روی دندان ها و لثه ها ایجاد کنند و از این 
طریق باکتری ها را دور نگه دارند. زایلیتول یک ماده غذایی با گلیسمیک پایین است که 

پوسیدگی دندان را تقویت نمی کند. 
مصرف فلفل دلمه ای قرمز خام 

مواد غذایی سرشار از ویتامین C مانند فلفل دلمه ای قرمز یا کلم بروکلی گزینه خوبی 
برای مقابله با بوی بد دهان و خوشبو کردن نفس هستند. خوردن فلفل دلمه ای قرمز خام 
و بروکلی که از محتوای ویتامین C بالایی برخوردار هستند، جمعیت باکتری های تولید 

کننده بوی بد دهان را کاهش می دهد. 
خوردن یک سیب در روز 

اگر به سیر علاقمند هستید، برای مقابله با بوی ناخوشایند آن می توانید خوردن یک 
سیب خام را مد نظر قرار دهید. سیب خام بوی دهان پس از خوردن سیر را خنثی می 
 Journal of Food Science کند. در حقیقت، مطالعه ای که در سال 2016 در نشریه
منتشر شد، قدرت سیب خام در مقابله با بوی بد تولید شده از سیر را تایید کرد. به شرکت 
کنندگان در این مطالعه پس از مصرف سیر، سیب خام، کمپوت سیب و آب سیب داده 
شد. افرادی که سیب خام مصرف کرده بودند به طور چشمگیری کاهش بوی بد دهان 
طی 30 دقیقه را تجربه کردند. کاهوی خام نیز می تواند اثری مشابه به همراه داشته باشد. 

استفاده گیاهان دارویی
درخت چای، آویشن، ارگانو، میخک، دارچین، و هل می توانند در کاهش بوی بد دهان 
موثر باشند. جویدن برگ یا غلاف این قبیل گیاهان دارویی می تواند به خوشبو شدن نفس 
کمک کند. گیاهان دارویی سبز باید به صورت تازه مصرف شوند زیرا نمونه های خشک 
شده فاقد برخی از روغن های فرار هستند. جعفری، ریحان و نعناع نیز می توانند در بهبود 

بوی دهان و مقابله با بوی بد کمک کنند. 
درباره دهانشویه ها چطور؟ 

 همواره نسبت به استفاده از دهانشویه های حاوی الکل هشدار داده شده است زیرا لثه 
ها را خشک می کنند و همچنین احتمال عفونت را افزایش می دهند. در مقابل، استفاده 
از محصولات طبیعی که به عنوان مثال حاوی درخت چای، میخک، هل، ارگانو یا آویشن 
هستند، توصیه می شود که همگی در خوشبو کردن نفس و بهبود بوی دهان نقش دارند. 

چه زمانی باید بوی بد دهان را جدی بگیریم؟  
اگر بوی بد دهان شما از بین نمی رود، این شرایط می تواند با مشکلات سلامت جدی تر 
در ارتباط باشد. اگر پس از اقدام های مختلف، همانند مواردی که در بالا به آنها اشاره 
شد، همچنان با بوی بد دهان مواجه هستید به پزشک مراجعه کنید تا علت دقیق آن 

شناسایی شود.

سرطان: از این نوشیدنی ها بپرهیزید
سرطان بیماری ای است که حتی شنیدن نامش نیز آزاردهنده و هولناک است. این 
بیماری از آن دست بیماری هایی است که باید تمام تلاشمان را برای پیشگیری از آن 

به کار بگیریم. 
بر کسی پوشیده نیست که این بیماری هزینه های مالی و جانی سنگینی دارد. با وجود 
تمام پیشرفت های صورت گرفته در جهت درمان سرطان باز هم این بیماری یکی از 
بیماری های پرمرگ و میر است. با وجود اینکه عوامل متعددی از قبیل مسائل ژنتیکی، 
آلودگی های محیطی و غیره در ابتلا به این بیماری نقش دارد اما گاه عادت های روزانه 
خودمان نیز زمینه را برای افزایش احتمال ابتلا فراهم می کند. همانطور که تغذیه و شیوه 
آن نقش مهمی در پیشگیری و درمان انواع بیماری ها دارد یادتان باشد که عادت های 
بد غذایی و مصرف مواد غذایی نامناسب نیز برعکس عمل کرده و خطر بیماری ها را 
افزایش می دهد. متأسفانه مصرف برخی نوشیدنی ها چه به دلیل داغ بودن و چه به علت 
برخی ترکیبات نامناسب می تواند خطر ابتلا به سرطان را افزایش دهد. در این مطلب با 
5 نوشیدنی که احتمال ابتلا به این بیماری را بالا می برند بیشتر آشنا می شوید. لطفاً با 

ما همراه باشید.
مصرف نوشیدنی های خیلی داغ و افزایش خطر سرطان مری

فقط کافی است به اطرافتان دقت کنید تا متوجه شوید افراد زیادی هستند که چای را 
داغِ داغ سر می کشند. 

اگر خودتان هم جزو این افراد هستید بیشتر دقت کنید. مرکز بین المللی مطالعات 
سرطان )وابسته به سازمان بهداشت جهانی( اعلام کرده است که ارتباط زیادی بین دمای 
بسیار بالای نوشیدنی ها و خطر ابتلا به سرطان مری وجود دارد. به عقیده متخصصان 
سرطان شناس، افرادی که چایشان را با دمای بالای 65 درجه سانتی گراد مصرف می کنند 
و این کار را سال ها به طور مکرر انجام می دهند بیشتر در معرض خطر ابتلا به این نوع 
سرطان قرار دارند. این عادت باعث ایجاد آسیب ها و زخم های مکرر ناحیه مری شده و 
به مرور تبدیل به سرطان می شود. توصیه می کنیم در مصرف چایتان عجله نکنید. اجازه 

دهید نوشیدنی تان کمی خنک شود.
قهوه زیاد: آیا خطر ابتلا به سرطان پانکراس وجود دارد؟

در خصوص مصرف قهوه باید گفت نتایج پژوهش هایی که همه ساله انجام می شود 
نشان داده است که برخلاف باورهای رایج این مسئله صحیح نیست ولی باید به میزان 
مصرف دقت داشت. گرچه نتایج پژوهش انستیتوی ملی سرطان که به مدت 14 سال روی 
400 هزار آمریکایی انجام شده بود نشان داد که مصرف روزانه کافئین به میزان 6 فنجان 
خطری برای ابتلا به سرطان ندارد اما محققان بر این عقیده هستند که بیش از این میزان 

خطر سرطان هایی مانند پانکراس و مثانه را افزایش می دهد. 
متخصصان سرطان شناس بر این عقیده هستند که نیاز به بررسی های بیشتر در این 
خصوص وجود دارد و نمی توان با قطعیت به این سؤال جواب داد. بهترین کار رعایت 

احتیاط و دوری از افراط و تفریط است.
نوشیدنی های تهیه شده با آسپارتام: ارتباط با تومورهای مغزی

سال ها است که بحث و جدل زیادی در خصوص آسپارتام وجود دارد. از سال 1۹65 که 
این ترکیب تولید شد، پژوهش های زیادی در این خصوص انجام شده است و مخالفت 
های زیادی در خصوص این شیرین کننده مصنوعی شکل گرفته است. آخرین پژوهش 
مربوط به مطالعات محققان ایتالیایی در سال 2005 است. نتایج این بررسی ها نشان داده 
است که ارتباط زیادی بین مصرف این شیرین کننده و افزایش تومور در مغز موش های 

آزمایشگاهی وجود دارد. 
به عقیده متخصصان سرطان شناس تأثیر آسپارتام در ابتلا به برخی سرطان ها به طور 
مشخص به اثبات نرسیده است. به عقیده این متخصصان نیاز به بررسی های زیادی در 
خصوص اثبات سرطان زایی آسپارتام وجود دارد اما با این حال بهترین کار این است 
که از مصرف نوشیدنی های حاوی این شیرین کننده پرهیز شود. توصیه می شود به 
جای این قبیل نوشیدنی ها مصرف آب میوه ها و آب سبزیجات طبیعی و خانگی در 

الویت قرار گیرد.
نوشیدنی های الکلی و سرطان دهان

نوشیدنی های الکلی به طور گسترده ای سلامت بدن را به خطر می اندازند. مصرف الکل 
بر حسب میزان و مدت زمان مصرف ارتباط زیادی با افزایش خطر ابتلا به انواع سرطان 
ها دارد. هر چه میزان مصرف این قبیل نوشیدنی ها بالاتر باشد احتمال ابتلا نیز افزایش 
می یابد. به عقیده محققان مصرف الکل به خصوص در ابتلا به سرطان دهان و حنجره 

نقش دارد. 
به گفته متخصصان هر چه این نوشیدنی ها قوی تر باشد خطر نیز بیشتر می شود. 
البته تعداد دفعات مصرف نیز بی تأثیر نیست. نتایج بررسی ها نشان می دهد که مصرف 
روزانه این قبیل نوشیدنی ها خطر ابتلا به سرطان را بالا می برد و مصرف همزمان آن ها با 

دخانیات این خطر را چندین برابر می کند.
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طراحی و ساخت تجهیزات بهینه پارک ها با قابلیت انجام بیش از 10 تمرین 
ورزشی براساس استانداردهای "ASTM" توسط محققان واحد علوم و تحقیقات 

صورت گرفت.
 آیدا قاری دانشجوی کارشناسی مهندسی ورزش این واحد و یکی از مجریان این 
پروژه گفت: نخستین دستگاه های بدنسازی پارک ها و بوستان ها، در سال 1۹۹8 
میلادی در کشور چین ساخته و در سال 1384 وارد ایران و در پارک ملت نصب 
شدند. از آنجایی که اکثر کاربران این تجهیزات، مبتدی بوده و آشنایی زیادی با 
حرکات صحیح برای استفاده از این وسایل را ندارند، استاندارد بودن این تجهیزات و 

عوارض احتمالی ناشی از آنها همواره مورد نقد متخصصان بوده است.
وی افزود: پس از بررسی و تحقیق در ارتباط با جدیدترین دستگاه ها و تجهیزات 
ورزشی تمرین دهنده پرکاربرد، دستگاه " STAMINA X WARRIOR" ساخت 
شرکت STAMINA آمریکا که با توجه به کارایی بالا و تعدد حرکات تمرینی، جایگاه 

منحصر به فردی در میان دستگاه های بدنسازی دارد، برای این پروژه انتخاب شد.
این دانشجوی واحد علوم و تحقیقات دانشگاه آزاد ادامه داد: مهم ترین هدف در 

پروژه طراحی و ساخت تجهیزات بهینه پارک ها، اعمال تغییرات ساختاری در دستگاه 
مذکور برای استفاده در پارکها بوده است.کیانا دانشور دانشجوی کارشناسی مهندسی 
ورزش واحد علوم و تحقیقات و دیگر مجری این پروژه گفت: دستگاه ساخته شده 
توسط تیم ما، دارای همان ابعاد نمونه خارجی آن، stamina x است. با این تفاوت که 
این دستگاه هر بخشی که نیاز به خم کاری بوده است، از لوله های 45 درجه و ۹0 
درجه نبشی استفاده شده است.وی افزود: این دستگاه همانند نمونه خارجی آن از 
بخش های مختلفی تشکیل شده که قسمتهای مختلف بدن را تمرین می دهد. این 
 PUSH-UP ،)ماهیچه سه سر، شانه ها، قفسه سینه و پشت( DIPS بخش ها شامل
)ماهیچه سه سر، شانه ها، قفسه سینه و شکمی(، INCLINE PUSH-UP )ماهیچه 
سه سر، شانه ها، قفسه سینه و شکمی(، DECLINE PUSH-UP )ماهیچه سه سر، 
شانه ها، قفسه سینه و شکمی(، MODIFIED ROWS )عضلات دوسر و پشت(، 
BOX JUMPS )عضلات پاها و قلب , قابل تنظیم جعبه پلایومتریک 12 "، 16" 20 
", 24"(،STEP-UPS )عضلات پاها و قلب(، SINGLE LEG SQUATS )عضلات 

پاها و باسن( و KNEE TUCKS )عضلات شکمی( است.

محققان از تحریک الکترومغناطیس مغز برای بهبود 
دقیق حافظه استفاده کردند.

تحریک  داده  نشان  قبلی  مطالعات  نتایج 
الکترومغناطیسی مغز برای بهبود حافظه موثر است.

محققان دانشگاه نورث وسترن دریافتند این فرایند را 
می توان با هدف خاص به منظور بهبود دقیق خاطرات 
مثل به خاطرآوردن شکل و رنگ اشیا خاص انجام داد.

تحریک مغناطیسی ترانس کرانیال)TMS(، روشی 
غیر تهاجمی و بدون درد است که نه تنها برای افزایش 
عملکرد حافظه به کار می رود، بلکه در درمان میگرن 
هم موثر بوده و قرار است در موارد دیگری هم از این 
روش استفاده شود.در این بررسی محققان قسمتی 
از شبکه مغز را مورد بررسی قرار دادند و شبکه ای از 
مغز را که مسئول حافظه است، شناسایی کردند. این 

آزمایش بر روی چند شرکت کننده انجام شد. در این 
آزمون محققان دریافتند، بعد از 24 ساعت از تحریک 
مغزی، این نتایج کسب شده است. این اولین بار است که 
از TMS با هدف ایجاد توانایی خاص مثل حافظه دقیق 
استفاده شده است. محققان اظهار کردند: این روش برای 
افرادی که مشکل صدمه مغزی دارند و مبتلا به زوال 

عقل هستند مفید خواهد بود.

یک وصله کوچک به قطر 12 سانتی متر که از بال هواپیما ساخته شده می تواند 
وجود آرتروز را در بدن انسان ردیابی کند.

 این وصله هوشمند می تواند با تشخیص زودهنگام آرتروز، از سال های متمادی 
درد و رنج بیمار جلوگیری کند.دانشمندان این وصله را با استفاده از حسگرهای معیوب 

بال های جت ساخته اند تا بتوانند صداهای بسیار ضعیف مربوط به تحلیل رفتن 
مفاصل را بشنوند.دکتر دوید کریولی از دانشگاه کاردیف که در ساخت این دستگاه 
شرکت داشته می گوید: این دستگاه مسیر تشخیص بیماری های مربوط به استخوان 

را دگرگون خواهد کرد.

طراحی و ساخت تجهیزات بهینه پارک ها

تحریک مغز برای به خاطر آوردن جزئیات گذشته

ساخت دستگاه ردیاب آرتروز با ضایعات هواپیما
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مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان قم:

طرح ملی »خانواده آماده در مخاطرات«
 دهه فجر آغاز می شود

 مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان قم از آغاز طرح ملی »خانواده آماده در 
مخاطرات« )خادم( در استان قم همزمان با دهه مبارک فجر امسال خبر داد. 

محمد گلفشان در نشست خبری طرح خانواده آماده در مخاطرات )خادم( که  
پیش از ظهر سه شنبه در سالن جلسات هلال احمر استان قم برگزار شد، از شروع  
این طرح در دهه مبارک فجر خبر داد و اظهار کرد: در این طرح مربیان و کسانی 
که آموزش دهنده هستند به درب منازل مراجعه می کنند و مردم و خانواده ها را با 

مخاطرات و نحوه برخورد در مخاطرات آشنا می کنند.
مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان قم با اشاره به اینکه این طرح در 12 مرحله 
انجام می شود، افزود: در هر مرحله از آموزش های داده شده از  خانواده ها تست گرفته 
می شود که با میزان آشنایی با موضوعات قبلی سنجیده می شود.وی با تأکید بر اینکه 
حوادث طبیعی و غیر طبیعی در کشور ما بسیار فراگیر است، تصریح کرد: نیاز است 

که همه خانواده ها و جامعه با این حوادث و چگونگی برخورد با آن آگاه شوند.
آمار بالای تلفات حوادث در ایران

گلفشان با بیان اینکه تلفات حوادث در ایران نسبت به کشورهای دیگر بیشتر است، 
تأکید کرد: بخشی از این تلفات به دلیل نبود تجهیزات و امکانات و ساخت  و سازهای 
فرسوده است و اما  بخشی هم به عدم آموزش کامل برمی گردد که نیاز است خانواده ها 
در نحوه رفتار در هنگام مواجهه با بلایای طبیعی آشنا شوند.مدیر عامل جمعیت هلال 
احمر استان قم با تأکید بر اینکه 100 نفر از مربیان برای ارائه این آموزش ها آماده 
شده اند، افزود: در مرحله اول شهرک مهدیه و بخشی از پردیسان تحت پوشش این 
طرح قرار می گیرند و در سال آینده بخش دیگری از شهر و امیدواریم که تا سال 
1400 کل شهر را پوشش داده باشیم.وی با تأکید بر اجرای مانور بهداشت و درمان 
و امداد با حضور 6 استان در منطقه قنوات حاجی آباد، تصریح کرد: استان های البرز، 
قزوین، مازندران، گیلان، تهران و قم در 14 و 15 بهمن ماه در این مانور امدادی، 
بهداشتی و درمانی شرکت می کنند.گلفشان ادامه داد: در این طرح به دنبال این 
هستیم که به مردمی که از نظر بهداشت کم برخوردار هستند خدمات ارائه شود و 
مردم با شیوه های برخورد در بحران ها آشنا شوند.مدیر عامل جمعیت هلال احمر 
استان قم با اشاره به اینکه مرکز آموزش تخصصی هلال احمر در ایام الله دهه فجر 
به بهره برداری می رسد، تأکید کرد: نگه داری سگ های جستجو در استان قم به 
استاندارد خواهد رسید و سعی می کنیم تعداد آن ها را افزایش داده و نحوه نگهداری 

و استفاده از این سگ ها را به نحو مطلوب برسانیم.
فعالیت پایگاه امداد جاده ای در جعفریه 

 وی با اشاره به فعالیت پایگاه جاده ای در جعفریه به عنوان شهید صابری، تصریح 
کرد: این پایگاه نیز که تماما از نیروهای بومی در آن استفاده شده است در دهه فجر 
به طور رسمی افتتاح خواهد شد و همین طرح را برای دستجرد هم داریم و در 
حال پیگیری است.گلفشان با اشاره به برگزاری جلسه هیئت امنای مجمع خیران، 
تصریح کرد: طرح شناسنامه سلامت برای امدادگران اجرایی شده و بالغ بر 750 
نفر از امدادگران معایناتشان انجام شده و هم سلامت روحی و هم سلامتی جسمی 
امدادگران تأیید شده است.مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم، با اشاره به اجرای 
مقدمات طرح ملی احسان، تأکید کرد: این طرح جشنواره ملی تئاتر و سرود است در 

هفته هلال احمر و به میزبانی قم برگزار خواهد شد.

مدیرکل راه و شهرسازی قم: 

 ـسلفچگان  ۲ طرح آزادراه کمربندی غربی و قم 
احداث می شود 

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: احداث، نگهداری و بهره برداری 2 طرح 
آزادراه کنار گذر غربی قم و آزاد راه قم - سلفچگان در دستور کار قرار گرفت. 

 ـسلفچگان از حدود  حسن صبوری اعلام کرد: 2 طرح کنار گذر غربی قم و قم 
تقاطع کیلومتر 20 آزاد راه قم - تهران از سمت شمال غرب منشعب و از روی بزرگراه 
 ـکاشان به طول 75 کیلومتر   ـسلفچگان عبور کرده و به کیلومتر 15 آزاد راه قم  قم 
 ـسلفچگان به آزاد راه، از تقاطع  ختم می شود؛ هم چنین طرح تبدیل بزرگراه قم 
 ـسلفچگان به طول حدود 35 کیلومتر  امامزاده جمال تا محدوده تقاطع آزاد راه ساوه 
عملیاتی خواهد شد.وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر طرح های مذکور در مرحله 
مطالعات توجیه نهایی و تفصیلی، مهندسی و کنترل کیفی و خدمات جنبی مطالعات 

براساس استانداردها، دستورالعمل ها، بخشنامه ها و الزام های فنی است.
وی اظهار داشت: در مجموع طول این آزادراه ها حدود 110 کیلومتر و شامل 
سه خط رفت و برگشت )د وباند عبوری( و سایر ابنیه فنی مانند پل های بزرگ و 

تاسیسات جانبی و غیره خواهد بود.
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم عنوان کرد: ایجاد تاسیسات جانبی شامل 
 ـرفاهی بین راهی از قبیل پمپ بنزین، تعمیرگاه، رستوران،  مجتمع های خدماتی 
متل، عوارضی، پارکینگ های رفاهی و غیره در حاشیه آن و مطابق با قوانین و مقررات 

مربوطه، به موازات ساخت و احداث این آزادراه ها ایجاد می شود.
وی با اعلام این که قبل از اجرای هر بخش ابتدا نسبت به تملک اراضی و آزادسازی 
مسیر اقدام خواهد شد، گفت: طرح احداث آزاد راه در چند مرحله و بازه زمانی به 

بهره برداری می رسد.
صبوری گفت: طبق پیش بینی های اولیه 17.5 سال شمسی مشتمل بر 30 ماه 
دوره مطالعه، ساخت، احداث و 15 سال دوره بهره برداری از این آزاده راه ها می باشد.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم در پایان اظهار امیدواری کرد: با ساخت این 
آزادراه ها شاهد کاهش چشمگیر بار ترافیکی، میزان سوانح رانندگی، آلودگی هوا و 
غیره در اطراف شهر قم به خصوص کمربندی امام علی)ع( و افزایش حلقه ارتباطی 

استان قم با سایر استان ها خواهیم بود.

با همکاری پژوهشگاه حوزه و دانشگاه؛

نهاد توسعه فناوری های نرم معارف اسلامی 
در قم راه اندازی می شود

 رئیس پارک علم فناوری استان قم از راه اندازی نهادی به نام توسعه فناوری های نرم 
و معارف اسلامی با همکاری پژوهشگاه حوزه و دانشگاه در قم خبر داد. 

سید حسین اخوان علوی با تأکید بر اینکه ظرفیت های شهر مذهبی قم در حوزه 
صنایع علوم انسانی کم نظیر است، گفت: فناوری های نرم و صنایع فرهنگی خلاق 

علاوه بر جنبه اقتصادی، رویکرد هویت ساز دارند.
وی با اشاره به اقدامات پارک علم و فناوری استان قم در حوزه توسعه فناوری 
علوم انسانی و معارف اسلامی، بیان کرد: قم به عنوان یکی از نخستین شهرهایی بود 
که نسبت به راه اندازی مرکز رشد علوم انسانی اقدام کرد.رئیس پارک علم و فناوری 
استان قم با اعلام اینکه بیش از 25 واحد فناور در مرکز رشد علوم انسانی قم فعال 
هستند، اظهار کرد: درحال حاضر تقویت و فرهنگ سازی تولید و توسعه محصولات 
فناوری نرم با رویکرد سبک زندگی اسلامی در اولویت برنامه های پارک قرار دارد.

اخوان علوی حمایت و معرفی شرکت های فعال و توانمند در حوزه فناوری های نرم 
را بسیار حیاتی و مثبت ارزیابی کرد و گفت: در این راستا با مشارکت و هم افزایی با 
نخبگان حوزوی به تدوین طرح تشکیل نهادی با رویکرد توسعه فناوری های نرم و 
معارف اسلامی اقدام کرده ایم.وی در پاسخ به این سئوال که تشکیل چنین نهادی 
به موازات مرکز رشد علوم انسانی چه ضرورتی دارد، گفت: حوزه معارف اسلامی 
کاملا تخصصی و ساختارمند است و نیاز به علما و دین شناسان زبده دارد، لذا ورود 
فناوری به حوزه دین متقضیات خاص خود را دارد.رئیس پارک علم و فناوری استان 
قم افزود: برخورداری از ظرفیت غنی و گسترده حوزه های علمیه به گسترش علوم 
اسلامی کمک شایانی خواهد کرد.اخوان علوی با طرح این مطلب که دست یابی به 
اقتصاد مقاومتی تنها از بستر شرکت های دانش بنیان امکان پذیر است، گفت: مقام 
معظم رهبری بارها و به صورت مصداقی بر حمایت از پارک های علم و فناوری و 

صاحبان ایده تأکید کرده اند.

یکی ازخطراتی که زندگی همسران را تهدید می کند، همین 
حرف های روزمره آنان با یکدیگر است ، حرف هایی که در آن 
یکی از زوج ها طرف مقابل خود را با یکی از افراد موفق فامیل 

مقایسه می کند یا با حرف هایش او را دلسرد می کند. 
 خیلی از قدیمی ها یادشان هست که پیشترها اغلب اختلافات 
اینگونه  بود که در  فیزیکی  بر سر خشونت های  خانوادگی 
خشونت ها، اغلب، مردان ، همسران خود را کتک می زدند اما 
اکنون دیگر کمتر خانواده ای پیش بیاید که خشونت فیزیکی 
عامل اختلاف خانوادگی باشد هرچند که هنوز خشونت های 
فیزیکی وجود دارد و زندگی ها را از هم می پاشند اما طی سال 
های اخیر شکل تظاهر خشونت در خانواده ها تغییر کرده و به 

خشونت روانی تبدیل شده است. 
از سوی دیگر اگر در گذشته خشونت فیزیکی عمدتا از سوی 
مردان اعمال می شد اما امروزه خشونت روانی هم از سوی مردان 
و هم برعکس از سوی زنان در مقابل مردان بکار برده می شود. 

زندگی سامان ، نمونه ای از این دست خشونت های روانی است 
، او چند وقتی است که در دادگاه به دنبال کارهای طلاقش است 
و پایش را در یک کفش کرده که می خواهد زنش را طلاق بدهد. 
او می گوید: همسرم بطور مرتب من را با دیگران به ویژه با 
برادرم مقایسه می کند؛ او به من می گوید که برادرم از من زرنگ 

تر است و کار و کاسبی که راه انداخته درآمد فراوانی دارد. 
وی می افزاید: خدا نکند که وسیله تازه ای در خانه برادرم و 
همسرش به چشم بخورد آنگاه تا یک هفته باید تحقیر و توهین 
های همسرم را تحمل کنم که چرا من نمی توانم آن وسیله برند 

گران قیمت را بخرم . 
وی ادامه می دهد: ای کاش مساله به همینجا ختم می شد اما 
حتی اخلاق و رفتار من نیز با برادرم مقایسه می شود؛ هر کسی 
اخلاق مخصوص خودش را دارد و من نمی توانم دقیقا مثل 
برادرم باشم ؛ رابطه من و برادرم خیلی خوب است اما رفتارهای 
همسرم باعث شده که حتی نسبت به برادرم کینه به دل بگیرم 
که چرا به من کمک نمی کند. البته برعکس این موارد نیز دیده 
می شود بطورمثال شیما که دو سال است ازدواج کرده از دست 

توهین و تحقیرهای همسرش به تنگ آمده است. 
او می گوید: همسرم مدام از من عیب می گیرد و می گوید تو 
سلیقه خوبی در خرید لباس و چیدن دکوراسیون خانه نداری . او 
مرتبا از دستپخت مادرش تعریف می کند و به من می گوید تو 

باید آشپزی را از مادرم یاد بگیری . 
وی می افزاید: نظرات من اصلا برای همسرم اهمیتی ندارد و او 
با اینکه خشونت فیزیکی ندارد اما از لحاظ روانی من را خیلی آزار 
می دهد و دائما از کارهای من ایراد می گیرد و آنها را کوچک 

می شمارد. 

از آنجا که گاهی خشونت روانی بیش از خشونت فیزیکی بر 
افراد به ویژه زنان تاثیر می گذارد و در طولانی مدت پیامدهای 
جبران ناپذیری دارد که گاه به یک آسیب اجتماعی تبدیل می 
شود ، باید علل پیدایش خشونت روانی در زندگی را مورد بررسی 

قرار داد. 
**خشونت روانی ، شایع ترین نوع خشونت در 

همسران 
 معاون اجتماعی سازمان بهزیستی کشور در این باره می گوید: 
شایع ترین نوع خشونت در همسران ، خشونت روانی است که 
توهین، تحقیر و کوچک کردن ها از مصادیق این نوع از خشونت 
به شمار می رود. حبیب الله مسعودی فرید در گفت و گو با ایرنا 
با اشاره به خشونت خانگی و انواع متعدد آن اعم از جسمی ، 
جنسی ، روانی و اقتصادی می افزاید: اگر زن به شوهرش توهین 
کرده یا او را با فرد دیگری مقایسه کند یا اینکه برعکس این 
کارها را مرد در مقابل زن خود انجام دهد به معنای خشونت 

روانی است. 
وی تصریح کرد: برخلاف اینکه فکر می کنیم خشونت بیشتر 
جنبه کتک زدن دارد ، بیشتر خشونت ها از جنس روانشناسی 

است. 

وی خاطرنشان کرد: اگر خانواده ها آموزش های مهارت های 
زندگی خانواده ، نحوه ارتباط بین زوجین، ارتباط موثر و مهارت 
حل تعارض را یاد بگیرند، بسیاری از مشکلات بین آنان برطرف 

می شود.   
**فقر یکی از عوامل ایجاد کننده خشونت های روانی 

 معاون اجتماعی سازمان بهزیستی کشور در ادامه به تشریح 
عوامل ایجاد کننده خشونت های خانگی می پردازد و می گوید: 
فقر یک عامل خطر برای خشونت های خانگی از جمله خشونت 
روانی به شمار می رود؛ برای اینکه آسیب اجتماعی ایجاد شود 
نیاز به عوامل خطر است به آن معنا که فقط یک عامل خطر 
وجود ندارد. بطورمثال در سرماخوردگی چند عامل ویروس ، 
ضعیف بودن بدن ، بیماری های زمینه ای و سن دخالت دارند ؛ 

در آسیب های اجتماعی نیز همینطور است. 
مسعودی فرید می افزاید: بطورمثال نمی توانیم بگوییم فقر 
فقط موجب بروز آسیب اجتماعی یا خشونت خانگی یا روانی می 
شود.  وی تصریح می کند: متاسفانه برخی کارشناسان و مدیران 
در تحلیل های خود دچار اشتباه می شوند و بطورمثال می 
گویند عامل طلاق فقط فقر است یا بیکاری عامل اعتیاد است 
درحالیکه اینطور نیست و یک عامل در کنار عوامل دیگر با وزن 

های مختلف منجر به آسیب اجتماعی می شود. وی تاکید می 
کند: عوامل اقتصادی و فقر هم می تواند به عنوان یکی از عوامل 
خشونت های خانگی مطرح باشد. اما اینکه همه خشونت ها را 
به فقر وصل کنیم منطقی نیست؛ بسیاری از افراد فقیر ، خانواده 
های خوبی دارند و خشونتی به خرج نمی دهند و برعکس برخی 
افراد پولدار دست به خشونت می زنند. همه این موارد وجود دارد. 
نمی توان تمام تقصیر خشونت های خانگی را فقط به گردن یک 

عامل مثلا فقر- بیندازیم. 
**کسانی که نمی دانند چطور زندگی کنند، دست به 

خشونت می زنند 
معاون اجتماعی سازمان بهزیستی کشور می گوید: در موضوع 
خشونت خانگی و خشونت روانی چند عامل خطر وجود دارد که 
یکی از عوامل آن در سطح فردی است به آن معنا که فرد نحوه 

زندگی و مدیریت هیجانات را نمی داند. 
مسعودی فرید تاکید می کند: پولدار یا فقیر اگر مدیریت خشم 
را یاد نگرفته باشند ، هنگام عصبانیت ، خشونت چه کلامی و چه 

جسمی- به خرج می دهند. 
**رابطه اختلالات روانشناختی با خشونت 

به گفته معاون اجتماعی سازمان بهزیستی کشور ، اختلالات 
روانشناختی یکی دیگر از عوامل خشونت های خانگی و روانی 
است و اگر فرد اضطراب و اختلال سایکوتیک داشته باشد یا 
اینکه افسرده باشد، دست به خشونت های خانگی می زند که 
ممکن است فیزیکی یا روانی باشد. وی خاطرنشان می کند: 
همچنین اگر فردی معتاد باشد ، میزان خشونت ها در آن خانواده 
افزایش می یابد؛ خانواده ای که همش در آن دعوا و بزن بزن 
است ، بجای اینکه گفت و گو داشته باشند، می زنند، یا اگر فردی 
در خانواده ای که پدر و مادر دائما با هم مشاجره دارند یا در بین 
فرهنگ خشونت، رشد کرده باشد مطمئنا روش والدین خود را 

دنبال می کند پس نقش خانواده خیلی مهم است. 
**نقش رسانه ها در دعوای زن و شوهر

 معاون اجتماعی سازمان بهزیستی کشور می گوید: نقش رسانه 
نیز در این بین بسیار حائز اهمیت است اگر رسانه دائما اخبار 
خشونت را منعکس کند یا فیلم هایی با موضوع خشونت به 

تصویر بکشد می تواند روی رفتار افراد تاثیر بگذارد. 
افزاید:  ایرنا می  با خبرنگار  و گو  فرید در گفت  مسعودی 
فرهنگ عمومی جامعه نیز در بروز خشونت ها موثر است ، 
بطورمثال وقتی تصادف شود آیا باید همدیگر را کتک زد و بعد 
افسر راهنمایی و رانندگی را خبر کنند یا اینکه هنگام تصادف 
باید منتظر افسر ماند. وی همچنین این پرسش را مطرح کرد 
که چقدر در نهادهای آموزشی مانند مدارس راجع به کنترل 

خشونت به کودکان آموزش می دهیم.

خشونت روانی، نیمه پنهان زندگی زوج ها 

باید بدانیم که اعتمادبه نفس و عزت نفس با یکدیگر مرتبط  هستند، اما دقیقا شبیه به 
هم نیستند. اعتمادبه نفس خیلی محدودتر از عزت نفس است. 

شاید آن قدر که در مورد راهکارهای افزایش اعتمادبه نفس شنیده ایم، در مورد عزت نفس 
و اهمیت تقویت آن نشنیده باشیم. شاید هم  فکر کرده ایم که هر دوی این ها یکی است؛ 
اما باید بدانیم که اعتمادبه نفس و عزت نفس با یکدیگر مرتبط  هستند، اما دقیقا شبیه به 
هم نیستند. اعتمادبه نفس خیلی محدودتر از عزت نفس است. اعتمادبه نفس به عقیده 
یک فرد نسبت به توانایی ها و استعدادهایش مربوط است، اما عزت نفس به معنای داشتن 
احساس ارزشمندی و کارآیی در مورد خود است؛ یعنی اینکه خودمان را دوست داشته 
باشیم و برای خودمان ارزش و احترام قائل باشیم. »برای خودمان ارزش قائل شویم و 
به خودمان احترام بگذاریم«؛ این جمله را حتما بارها شنیده یا خوانده اید. خیلی از ما 
معمولا به این جمله های به ظاهر شعاری و کلیشه ای توجهی نداریم و راحت از کنارش 

می گذریم؛ غافل از اینکه درک مفهوم این جمله، یعنی پیدا کردن کلید شادی. 
راه دوری نرویم؛ شاید باورتان نشود همین که به سر و لباس مان برسیم و ظاهری 
مرتب داشته باشیم، یعنی برای خودمان احترام قائلیم. یکی از چیزهایی که شما برای 
عزت نفس داشتن نیاز دارید، رعایت بهداشت مناسب است. شست وشوی مرتب موها 
و بدن و مسواک زدن دندان ها، باعث می شود که احساس خوبی درباره بدن خودتان 
داشته باشید. لباس تمیز و مناسب سایزتان بپوشید. بد نیست با اتو هم آشتی کنید. 
خوابیدن به اندازه کافی هم نشان دهنده توجه شما به خودتان است. خوب و به اندازه 
کافی بخوابید. این را هم درنظر داشته باشید که دانشمندان می گویند بد خوابیدن یا کم 
خوابیدن، با پایین بودن خوش بینی و عزت نفس همراه است. پس اگر به دنبال راهی برای 
تقویت عزت نفس تان هستید، درطول شبانه روز هفت تا هشت ساعت بخوابید. یکی از 
عواملی که باعث می شود نسبت به خودتان احساس ناخوشایندی داشته باشید، نداشتن 

تناسب اندام است. 
ورزش کردن علاوه بر اینکه به شما کمک می کند پرانرژی و سالم تر باشید، اندام شما را 

هم متناسب تر می کند. در کنار همه این موارد توصیه می شود که به خوردوخوراک تان 
هم توجه کنید. غذای سالم خوردن، می تواند مانند ورزش باعث شود که شما احساس 

بهتری داشته باشید.
خودتان را در اولویت قرار دهید

حتما دوروبر شما هم افرادی هستند که همیشه آماده فداکاری اند و گاهی حتی از 
خواسته خودشان هم می گذرند تا دیگران را راضی نگه دارند. بعضی ها هم که اگر تمام 
عالم و آدم را از خودشان راضی نگه ندارند، زندگی شان پیش نمی رود. آدم هایی هم 
هستند که تمام و کمال مطابق میل دوروبری های شان رفتار می کنند. خلاصه بگوییم 
که این آدم ها عزت نفس خودشان را هم قربانی دیگران می کنند. یاد بگیریدکه برای 
رضایت دیگران زندگی نکنید. زندگی شما دقیقا متعلق به شما است. شما باید طوری 
زندگی کنید و کارهایی انجام دهید که خودتان دوست دارید، نه اینکه دیگران دوست 

داشته باشند. 
یک گفته ای است که می گوید شما نمی توانید همیشه هرکسی را راضی نگاه  دارید 
و این کاملا درست است. بهتر است شما کاری را انجام دهید که خودتان را خوشحال 
می کند و براساس آنچه فکر می کنید که درست و خوب است، عمل کنید. احساسات تان 
را کشف کنید. خوب دقت کنید و ببینید چه چیزهایی شما را خوشحال می کند و 
برای تان ارزشمند است؛ با شناخت آن ها می توانید بفهمید که چه کسی هستید. آن وقت 
سرتان را پایین نمی اندازید که چشم بسته از دیگران تقلید کنید یا کاری را کنید که 
مطابق خواسته واقعی تان نیست. هرجا که لازم است از حق خود دفاع کنید. به دیگران 

اجازه ندهید به شما فشار بیاورند. 
درجا نزنید

به دست آوردن موفقیت های هرچند کوچک، کمک می کند ما احساس بهتری نسبت 
به خودمان داشته باشیم. هر چندوقت  یکبار سعی کنید کاری انجام دهید که به آن 
افتخار کنید. از یادگرفتن هنر یا مهارت جدید غافل نشوید. اگر در زندگی تان کسی را 

دیده اید که کارهایی انجام داده و شما هم  دل تان می خواهد انجام دهید، دست روی 
دست نگذارید؛ انجام کارهای جدید و داشتن هدف های هرچند کوچک، عزت نفس تان 
را تا حد زیادی بالا می برد. سعی کنید به چیزی افتخار کنید که خودتان در به دست 
آوردنش سهیم بوده اید. تمرکزتان را روی تجربیات و اندوخته های تان بگذارید، چون 
پایدار است و هرگز از بین نمی رود. افرادی که عزت نفس بالایی دارند، مسئولیت پذیرند؛ 
کسانی هم که در زندگی مسئولیت قبول می کنند، خواسته و ناخواسته عزت نفس شان را 
تقویت می کنند.  روان شناسان  می گویند: پذیرش مسئولیت یک  راه عالی برای دستیابی 
به عزت نفس و اعتمادبه نفس است. در انجام کارهای مهم شما نه تنها مطمئن می شوید 
که شخص توانمندی هستید، بلکه به خودتان ثابت می کنید که می توانید تأثیر مثبتی 
در جهان داشته باشید. کارهای داوطلبانه برای کمک به دیگران هم یک  راه عالی برای 

افزایش عزت نفس است.
از افراد و افکار منفی دوری کنید

حرف های منفی، افکار منفی و آدم های منفی باعث می شوند که احساس خوبی نسبت 
به خودمان نداشته باشیم. برای داشتن عزت نفس بالا، باید از افراد منفی دوری کنیم. 
وقت صرف کردن با افراد منفی گرا، باعث می شود که شما احساس بدی درباره خود و 
جهان اطراف تان داشته باشید. مواظب افکار و حرف های تان هم باشید. نگذارید منفی ها 
در وجودتان جا خوش کنند. بعد از هر شکست فوری احساس تان را غربال کنید و 

منفی ها را دور بریزید. 
به جای تمرکز روی شکست ها، روی موفقیت های خود متمرکز شوید. همه  وقت خود 
را صرف فکر کردن در مورد اشتباهات و شکست های خود نکنید. از اشتباهات درس 
بگیرید و حرکت کنید. به چیزهای خوبی که انجام داده اید، فکر کنید. این ها کمک 
خواهد کرد که شما بهتر کارکنید و به دستاوردهای خوبی برسید. در انجام هیچ کاری 
تلاش نکنید که کامل باشید. در تلاش برای کامل بودن، فقط خودتان را به طور مداوم 

ناامید می کنید.

کلید شادی در زندگی 

کمی به خودمان بها دهیم!

رئیس پلیس آگاهی ناجا:

سرقتی در پلاسکو نداشتیم 
رئیس پلیس آگاهی نیروی انتظامی با اعلام اینکه در این چند روز گزارشی در خصوص 
سرقت در مجموعه پلاسکو نداشته ایم از رشد 12 درصدی کشفیات جرایم اقتصادی 

در 10 ماهه امسال خبر داد. 
سردار محمدرضا مقیمی در حاشیه نشست روسای پلیس مبارزه با جرایم اقتصادی 
در جمع خبرنگاران با اشاره به این که اخبار مربوط به حادثه ساختمان پلاسکو از سوی 
سخنگوی ستاد بحران اعلام می شود، افزود: در این چند روز سرقتی در پلاسکو رخ نداده 
و هیچ گزارشی در این خصوص نداشتیم؛ همکاران انتظامی من در پلیس تهران بزرگ در 
صحنه حضور دارند و نسبت به برقراری نظم و امنیت تلاش می کنند. وی اضافه کرد: آنچه 
که به عنوان مفقودی افراد به پلیس آگاهی اعلام می شود بر اساس وظایف ذاتی پیگیری 
خواهد شد و احتمال دارد ساعت برخی از اعلام مفقودی ها با زمان وقوع حادثه مطابقت 
نداشته باشد، لذا نمی توانیم بپذیریم که این مفقودی ها متعلق به حادثه ساختمان پلاسکو 
است. وی افزود: در ساعات اولیه حادثه خانواده هفت نفر از مفقود شدگان به پلیس 
آگاهی مراجعه کردند که در حال بررسی این موضوع هستیم؛ قطعی نیست که حتما این 
افراد مفقودی در داخل ساختمان پلاسکو بودند ، پلیس در حال بررسی موضوع است و 
نتیجه آن را به زودی اعلام می کنیم. رئیس پلیس آگاهی ناجا به تهیه فرمی در بحث 
انتقال اموال اشاره کرد و گفت: اموالی نظیر گاوصندوق و اسناد بهادار که با ارزش است 
در مجموعه پلیس آگاهی جمع آوری می شود و به افرادی که مشخصاتشان ثبت شده 
پس از تأیید صنف مربوطه و نیز تعیین تکلیف اموال ، به صاحبان آنها عودت داده می 
شود؛ دو گاوصندوق متعلق به طلافروشی ها پیدا شد که در لحظات اولیه پس از احراز 
هویت، به آنها بازگردانده شد. این مقام انتظامی در ادامه در خصوص جرایم اقتصادی با 
بیان اینکه به دنبال تفاهم و تعامل در فضای اقتصادی با کارگزاران هستیم ، تصریح کرد: 
این امر در پلیس آگاهی پیگیری می شود و در صدد هستیم فضای اقتصادی سالمی برای 
تولیدکنندگان و سرمایه گذاران این حوزه فراهم کنیم. مقیمی به اقدامات پلیس مبارزه با 
جرایم اقتصادی در بحث اقتصاد سالم و امنیت اقتصادی اشاره کرد و گفت: پلیس آگاهی 
در راستای شفاف کردن وضعیت اقتصادی تلاش می کند . این مقام ارشد انتظامی به 
انتشار اخباری در خصوص جرایم فرار مالیاتی ، زمین خواری و تسهیلات غیرمجازی که 
از بانک ها در سال گذشته اخذ شده اشاره کرد و گفت: با توجه به اهمیت و اولویت این 
موضوع، اقدامات موثر و خوبی در بحث مبارزه و مقابله با این جرایم انجام شده است. 
سردار مقیمی تصریح کرد: پلیس آگاهی به عنوان بازوی توانمند حوزه اقتصادی کشور به 
سالمسازی این فضا کمک می کند. رئیس پلیس آگاهی ناجا با بیان اینکه در مقایسه با 
سایر کشورها در بحث سلامت اقتصادی از جایگاه خوبی برخورداریم ، گفت: اگر رشدی 
در مقابله و مبارزه با جرایم اقتصادی داریم به معنای افزایش این جرم نیست بلکه نشانگر 
توانایی همکارانم در امر مبارزه با این حوزه است . این مقام انتظامی از رشد 12 درصدی 
کشفیات جرایم اقتصادی در 10 ماهه امسال خبر داد و گفت: 12 نوع جرم اقتصادی داریم 
که از میان آنها تسهیلات غیرمجاز بانکی ، فرار مالیاتی و زمین خواری از اولویت بیشتری 
برخوردارند. سردار مقیمی تصریح کرد: با تلاش کارآگاهان پلیس تمام پرونده های جرایم 
اقتصادی به نتیجه منتج می شود . رئیس پلیس آگاهی ناجا درباره جرم پولشویی گفت: 
پولشویی یکی از انواع جرایم سازمان یافته و باندی است؛ پلیس آگاهی تعاملات مطلوبی با 

وزارت دارایی و شورای عالی پولشویی در راستای مقابله با این جرم دارد.

 رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر ناجا با اشاره به اینکه 
546 تن کشفیات مواد مخدر تا روز گذشته داشته ایم، 
گفت : راه حل مبارزه با مواد مخدر "اجتماعي شدن 

مبارزه" و بهره گیري از ظرفیت مردمي است. 
سردار محمد مسعود زاهدیان  در نشست تخصصي 
معاونان و روساي پلیس مبارزه با موادمخدر سراسر کشور 
، از افزایش 15 درصدي کشفیات مواد مخدر در 10 ماهه 
گذشته خبر داد و گفت : از ابتداي سال جاري تا روز 

گذشته 546 تن کشفیات داشته ایم. 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر ناجا با تشریح اقدامات 
این پلیس در راستاي مبارزه با مواد مخدر بیان کرد : امروز 
تنها برخوردهاي "سلبي" جوابگو نیست و "پیشگیري" 

موضوعي است که باید به آن توجه شود. 
وي با بیان اینکه تمرکز بر مرزها بویژه مرزهاي شرقي از 
برنامه هاي اصلي این پلیس است،مطرح کرد : 76 درصد 
از کشفیات در استان هاي شرق و حاشیه شرق صورت 

گرفته است. 
سردار زاهدیان با بیان اینکه تزریق تجهیزات به روز و 

پیشرفته از دیگر برنامه هاي این پلیس است ، گفت : در 
حوزه ساختاري نیز تغییرات مناسبي در دست اقدام داریم 
که ان شاءاله با تلاش و کوشش بتوانیم به نتیجه مطلوب 
برسیم.  این مقام ارشد انتظامي عنوان کرد : براي مقابله 
و مبارزه باید از ظرفیت هاي مردمي سازمان هایي که در 

حوزه امنیتي همکاري دارند، نیز بهره ببریم. 
وي گفت : به یاري خداوند هماهنگي خوبي میان ناجا و 
دستگاه هاي مسئول در حوزه مبارزه با مواد مخدر وجود 
دارد ، ضمن اینکه با تنظیم نقشه راه و تدوین برنامه هاي 
بلندمدت و کوتاه مدت، هر استان با توجه به شرایط 
منطقه اي شرح وظایف و ماموریت خود را پیش مي برد. 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر ناجا خاطر نشان کرد 
: درحوزه اجتماعي نیز باید اقدامات جدي تري صورت 
گیرد، ضمن اینکه در صددیم از ظرفیت معاونت اجتماعي 
ناجا در حوزه مشاوره و پیشگیري استفاده بیشتري ببریم.

سردار زاهدیان ادامه داد : در حوزه تحقیق و پژوهش 
اقدامات ارزشمندي صورت گرفته و امروز پلیس "دانش 
محور" و توسعه آن جزء برنامه ها و مورد توجه قرار دارد 

، آزمایشگاه پلیس نیز تخصصي و پیشرفته و به عنوان 
مرجع در منطقه مطرح است. 

وي با اشاره به اقدامات صورت گرفته در بخش آموزش و 
فعالیت هاي قرارگاه جهادي در حوزه موادمخدر، گفت: در 
صدد ارتقاء مهارت هاي علمي و عملي کارکنان هستیم و 

در این زمینه توفیقات خوبي حاصل شده است.

 سازمان پزشکی قانونی از کشته شدن 12 هزار و 751تن ازابتدای فروردین تا پایان 
آذرماه سالجاری درکشور در حوادث رانندگی خبر داد . 

به گزارش ایرنا از سازمان پزشکی قانونی این میزان تلفات در مقایسه با مدت مشابه 
سال )گذشته( 13 هزار و ۹7 تن بود 2.6 درصد کاهش یافته است.از کل تلفات حوادث 
رانندگی این مدت ۹ هزار و ۹5۹ تن مرد و 2 هزار و 7۹2 تن زن بودند. همچنین در 

این مدت 3 هزار و 4۹5 تن در مسیرهای درون شهری، 8 هزار و 2۹5 تن در محورهای 
برون شهری، ۹27 تن در مسیرهای روستایی و 34 تن در مسیرهایی نامعلوم جان 

باخته اند.
در ۹ ماهه امسال استان های فارس با یکهزار و 162، خراسان رضوی با ۹25 و تهران 
با ۹03 تن بیشترین و استان های ایلام با 110، کهگیلویه و بویراحمد با 135 و اردبیل 

با 164 تن کمترین آمار تلفات را داشته اند.
** 263هزار و ۹04تن مصدوم شدند 

این گزارش می افزاید ، در این مدت 263 هزار و ۹04 مصدوم حوادث رانندگی به 
مراکز پزشکی قانونی مراجعه کردند که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 8.2 درصد 
افزایش یافته است. از کل مصدومان حوادث رانندگی این مدت 18۹ هزار و 342 تن 

مرد و 74 هزار و 562 تن زن بودند.
**مرگ یکهزار و 140تن در حوادث رانندگی آذر ماه

در آذر ماه امسال یکهزار و 140 تن در حوادث رانندگی جان خود را از دست دادند که 
این رقم نسبت به مدت مشابه سال گذشته 7.۹ درصد کمتر شده است. از کل تلفات 

حوادث رانندگی آذر امسال 8۹6 تن مرد و 244 تن زن بودند.
آمار مصدومان حوادث رانندگی در این ماه نیز 26 هزار و 370 تن بود که نسبت به 

مدت مشابه سال قبل رشد ۹.8 درصدی داشته است.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر ناجا  خبرداد

کشف 546 تن موادمخدر در ۱0 ماهه گذشته 

پزشکی قانونی اعلام کرد

۱۲ هزارکشته در حوادث  رانندگی 9 ماه امسال 

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای عباس یاری طی وکالتنامه 6480-۹2/12/13 دفتر 75 قم با ارائه یک برگ 
استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک 3113 فرعی 
از باقیمانده 7 فرعی از 163 مکرر اصلی بخش پنج ثبت قم که در صفحه 44۹ دفتر 
160 ذیل ثبت 174507 بنام علی اصغر خبری ثبت وصادر شده است سپس طی 
سند شماره 3213-08/04/۹1 دفتر 75 قم به محمدرهبری چینی بلاغ انتقال قطعی 
شده مفقود گردیده لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون 
ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا" به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد 
رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند 

مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ 
جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم






